
Protokół Nr LXIII/2022 
z LXIII sesji Rady Miasta Dęblin 

z dnia 23 czerwca 2022 roku 

Ad. pkt 1 Otwarcie sesji (godzina 10:00). 

Miejsce posiedzenia - sala konferencyjna Ratusza Miasta. 

Protokołowano - zgodnie z porządkiem obrad. 

Sesję prowadził Przewodniczący Rady Miasta - Maciej Krygrowski. Listy obecności radnych, 
przewodniczących zarządów osiedlowych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki 
do niniejszego protokołu. 

Video-sesja Rady Miasta: https://portal.posiedzenia.pl/deblin? - film odzwierciedla stan faktyczny 
przebiegu sesji Rady Miasta. Protokół zawiera chronologiczny przebieg od chwili rozpoczęcia do 
momentu zakończenia sesji. Dyskusję przedstawiono w sposób syntetyczny uwzględniając tylko tych 
mówców, którzy składali wnioski, bądź ich wypowiedzi dotyczyły wprowadzenia zmiany 
do przedstawianych projektów uchwał. Protokołowano zgodnie z porządkiem obrad. 

Ad. pkt 2 Sprawdzenie obecności. 

Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych. 

lp nazwisko imie status 

1 Chochowski Waldemar obecny 

2 Cydejko Maria obecna 

3 Czarnecka Urszula obecna 

4 Grobel Mieczysław obecny 

5 Grzęda Ewa obecna 

6 Jakubik Maciej obecny 

7 Krygrowski Maciej obecny 

8 Kurowski Andrzej obecny 

9 Marzysz Artur obecny 

10 Papis Edyta obecna 

11 Pasek Robert obecny 

12 Przerwa Ewa obecna 

13 Świetliński Leopold obecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja obecna 

15 Wojtyś Jarosław nieobecny 
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https://portal.posiedzenia.pl/deblin


obecni  14  

wszyscy  15  

procent  93 ,33  % 

Kworum zos ta ło  os iągnię te  

Ad. pkt 3 Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta - Maciej Krygrowski poinformował, że radni otrzymali 
porządek obrad wraz z projektami uchwał. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Sprawdzenie obecności. 
3. Przyj ęcie porządku obrad. 
4. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między 

sesjami. 
5. Sprawy różne, wolne wnioski oraz złożenie pisemnych interpelacji i zapytań. 
6. Przedstawienie Raportu o stanie Miasta Dęblin za 2021 rok i debata nad nim. 
7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) udzielenia Burmistrzowi Miasta wotum zaufania; 
b) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

Burmistrza Miasta Dęblin z wykonania budżetu w 2021 roku; 
c) udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Dęblin z tytułu wykonania budżetu 

w 2021 roku; 
d) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Miasta Dęblin na 2022 r.; 
e) zmian w wieloletniej prognozie finansowej; 
f) zmiany tytułu i treści Uchwały Nr LIII/316/2021 Rady Miasta Dęblin z dnia 

29 listopada 2021 r.; 
g) wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki położonej w Dęblinie przy 

ulicy Słonecznej i Wiślanej; 
h) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy działki 2384/3 położonej 

w Dęblinie przy ulicy 15 Pułku Piechoty Wilków; 
i) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście Dęblin na rok szkolny 2022/2023; 
j) zmiany uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy z dnia 26 stycznia 
1982 r. - Karta Nauczyciela zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych 
przez Miasto Dęblin. 

8. Zatwierdzenie protokołu z LXII sesji Rady Miasta. 
9. Zamknięcie sesji. 
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Przyjęcie porządku obrad 

głosowanie Przyjęcie porządku obrad 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 23 czerwca 2022 r. 

typ głosowanie jawne imienne 

Podsumowanie  

status ilość 

ZA 14 

PRZECIW 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 

Wyniki  imienne  

lp nazwisko 

1 Chochowski 

2 Cyd ej ko 

3 Czarnecka 

4 Grobel 

5 Grzęda 

6 Jakubik 

7 Krygrowski 

8 Kurowski 

9 Marzysz 

10 Papis 

11 Pasek 

12 Przerwa 

13 Świetliński 

14 Wojewoda - Sieklicka 

15 Wojtyś 

czas 10:14:28-10:15:06 

większość zwykła 

procent status ilość 

100% pula głosów 15 

0% oddanych głosów 14 

0% nieoddanych głosóv 1 

imię głos 

Waldemar ZA 

Maria ZA 

Urszula ZA 

Mieczysław ZA 

Ewa ZA 

Maciej ZA 

Maciej ZA 

Andrzej ZA 

Artur ZA 

Edyta ZA 

Robert ZA 

Ewa ZA 

Leopold ZA 

Patrycja ZA 

Jarosław nieobecny 

procent 

93.33 % 

6.67 % 
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Ad. pkt 4 Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie 
miedzy sesjami. 
Przewodniczący Rady Miasta poinformował o swojej pracy od ostatniej sesji, która odbyła 
się w dniu 23 maja 2022 r.: 
- 26 maja -udział w posiedzeniu Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budżetu; 
na którym opiniowane było Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Dęblin za 2021 rok. 
- 26 maja - udział w Juwenaliach organizowanych przez LAW i Miasto Dęblin. Impreza 
odbyła się na stadionie miejskim; 
- 27 maja - z okazji Dnia Samorządowca w Sali Ślubów UM wraz z Panią Burmistrz 
składaliśmy życzenia dla pracowników samorządowych naszego miasta; 
- 29 maja - wraz z Panią Wiceburmistrz Beatą Amarowicz brałem udział w zawodach 
wędkarskich z okazji Dnia Dziecka organizowanych przez Koło PZW Nr 4 w Dęblinie; 
- 29 maja - udział wraz z Panią Wiceburmistrz Beatą Amarowicz udział w zawodach 
wędkarskich z okazji Dnia Dziecka organizowanych przez Koło "Start" w Dęblinie; 
- 9 czerwca - udział w Pikniku "Rodzinny Podwieczorek" zorganizowanym przez Miejskie 
Przedszkole Nr 4 w Dęblinie; 
- 18 czerwca - udział w imprezach zorganizowanych z okazji Dni Dęblina; 
- 19 czerwca - udział w zawodach wędkarskich organizowanych przez Koło "Start" 
w Dęblinie. Zawody odbyły się o Puchar Przewodniczącego Rady Miasta; 
- 19 czerwca - udział w otwarciu wystawy dot. Saperów Kaniowskich, która została 
wyeksponowana w klubie garnizonowym 1 Batalionu Drogowo-Mostowego; 
- 20 czerwca - uczestniczyłem w posiedzeniu komisji Rady Miasta, na której opiniowane 
były materiały na dzisiejszą sesję; 
Przewodniczący RM poinformował, że brał udział w spotkaniu z przedstawicielami Bataliony 
Drogowo-Mostowego, na którym przekazano podziękowania dla radnych za wsparcie 
udzielone na początku roku. 

Burmistrz Miasta przedłożyła informację o swojej pracy między sesjami: 
- 26 maja - uczestniczyłam w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Gospodarki 
Przestrzennej i Budżetu w sprawie wypracowania opinii na temat Sprawozdania z wykonania 
budżetu za 2021 rok; 
- 26 maja - brałam udział w Juwenaliach studenckich na Stadionie Miejskim w Dęblinie; 
- 27 maja - w filii Miejskiej Biblioteki Publicznej na os. Masów odbyło się podsumowanie 
czytelnictwa filii pod nazwą „Mistrz Czytania". Miasto reprezentował radny Artur Marzysz 
oraz insp. UM Pani Aleksandra Szponder; 
- 29 maja - odbyły się wydarzenia związane z organizacją „Dnia Dziecka" przez Koło PZW Nr 4 oraz 
„Start. Święto nadania nowego sztandaru Chorągwi Lubelskiej Związku Harcerstwa Polskiego 
przed pomnikiem Bohaterskim Lotnikom Dęblińskiej Szkoły Orląt. Odbyło się również 
„Święto rowerów" w Stężycy, miasto Dęblin i gmina Stężyca ufundowali zwycięzcy rower. 
Miasto w tych wydarzeniach reprezentowała Zastępca Burmistrza Pani Beata Amarowicz, 
Przewodniczący Rady Miasta Maciej Krygrowski, a także Sekretarz Anna Wojdyło-Pawlak; 
-31 maja odwiedziłam pracowników MDK w Dęblinie z życzeniami z okazji Dnia Działacza 
Kultury; 
- 3 czerwca - uczestniczyłam w konkursie wokalnym w MDK oraz spartakiadzie przedszkoli 
i szkół średnich w Dęblinie w ramach wydarzenia | "Sportowy czerwiec"; 
- 4 czerwca - brałam udział w festynie z okazji Dnia Rodziny w ZSP nr 3 w Dęblinie, w tym 
dniu odbył się również festyn z okazji „Dnia Dziecka" zorganizowanym przez 
os. Jagiellońskie. Burmistrz podziękowała Dyrektorowi oraz Zarządowi osiedla Jagiellońskie 
za zorganizowanie tych spotkań; 
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- 6 czerwca - brałam udział wraz z insp. UM Renatą Kowalską w spotkaniu zorganizowanym 
przez zastępcę prezydenta Puław oraz prezes MZK Puławy w sprawie organizacji Transportu 
Miejskiego w gminach, w których MZK świadczy usługi transportowe. W spotkaniu wzięli 
udział włodarze innych gmin; 
-7 czerwca uczestniczyłam w uroczystości „Dnia Rodziny" zorganizowanym przez Żłobek 
Miejski w Dębinie Pani Dyrektor i pracownikom dziękuję za zaproszenie i zorganizowanie 
święta; 
- 9 czerwca odbyła się Komisja Gospodarki Komunalnej, Samorządu i Porządku Publicznego 
w sprawie zaopiniowania nowych cen biletów za przejazd komunikacją miejską, podwyżka 
cen biletów nastąpi od 1 sierpnia o 40 gr i będzie wynosić 3,60 zł; 
- 9 czerwca brałam udział w imprezie „Dzień Rodziny" zorganizowanej w Miejskim 
Przedszkolu nr 4. Dziękuję Pani Dyrektor oraz całej kadrze za przygotowanie święta. 
- 11 czerwca brałam udział w spotkaniu jubileuszowym 70-lecia Koła PZW nr 4, które odbyło 
się w MDK w Dęblinie; 
- 11 czerwca brałam udział w święcie „Dnia Dziecka" zorganizowanym na os. Stawy. 
Dziękuję Zarządowi osiedla oraz wszystkim, którzy zaangażowali się w jego organizację. 
- 14 czerwca zwołałam Radę Społeczną SP ZOZ celem zaopiniowania nagrody rocznej dla 
dyrektora SP ZOZ; 
- 14 czerwca brałam udział w święcie „Dzień Rodziny" zorganizowanym przez Warsztaty 
Terapii Zajęciowej w nowej siedzibie w budynku na osiedlu 15 Pułku Piechoty Wilków; 
Przypomnę, że jest to budynek po byłej filii Miejskiego Przedszkola nr 3. Oglądaliśmy 
pracownie zorganizowane dla uczestników, pięknie pielęgnowany teren wokół budynku 
i radość w oczach rodziców. Nowy dom będzie służył ich potrzebom pod każdym względem, 
blisko do MDK, miejsc handlu i centrum miasta. Myślę, że ten ruch, za który dziękuje 
radnym, którzy widzieli potrzebę przeniesienia WTZ z siedziby przy SOSW do nowej 
siedziby na 15 P.P. Wilków należy się również państwu za podjęcie takiej decyzji 
w odpowiednim czasie; 
- 15 czerwca brałam udział w uroczystych obchodach święta LAW na placu przy pomniku 
Bohaterskim Lotnikom, a następnie w sali balowej Pałacu Jabłonowskich; 
- 17 czerwca uczestniczyłam w olimpiadzie sportowej klas 4-6 i 7-8 szkół podstawowych 
w ramach sportowego czerwca organizowanego w naszym mieście i rozpoczynające „Dni 
Dęblina". W trakcie olimpiady rozdawałam dyplomy i medale. Dziękuję dyrektor ZSO 
za przyjęcie na boisku sportowym oraz kadrze wszystkich placówek, które brały czynny 
udział w przygotowaniu młodzieży do tej spartakiady oraz pracownikom ZSO, ponieważ od 
samego rana pomagali nam w kwestii organizacyjnej; 
- 18 czerwca odbyły się „Dni Dęblina" wraz z szeregiem wydarzeń kulturalno-rozrywkowych 
oraz koncertami. Zawsze dzień wcześniej w MDK odbywa się konkurs artystyczny dla osób 
dorosłych i konkurs ten rozpoczyna „Dni Dęblina". Konkurs ten był wyjątkowy, bowiem 
starosta w osobie Wicestarosty Moniki Kośmińskiej wyróżnili Panią inspektor Annę 
Krawczak, która przygotowuje i prowadzi wiele zajęć artystycznych w MDK. Było to piękne 
wydarzenie i godnie weszliśmy w koncertowy dzień 18 czerwca; 
Burmistrz podziękowała pracownikom UM za zaangażowanie i zorganizowanie święta „Dni 
Dęblina"; 
- 19 czerwca brałam udział w wystawie dot. Saperów Kaniowskich w klubie garnizonowym 
1 Batalionu Drogowo-Mostowego; 
- 20 czerwca brałam udział w posiedzeniu Komisji Rady Miasta opiniujących materiały na 
dzisiejszą sesję; 
Burmistrz poinformowała, że miasto Dęblin otrzymało z rządowego funduszu „Polski Ład" 
kwotę 7,6 min. zł na dwa zadania inwestycyjne. Pierwsza inwestycja to budowa kanalizacji 
sanitarnej w ul. Partyzantów i Środkowej w Dęblinie wraz z modernizacja przepompowni P5. 
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Zadanie to będzie polegało na budowie sieci kanalizacji sanitarnej podciśnieniowej 
ul. Partyzantów i ul. Środkowej na os. Żdżary w Dęblinie oraz modernizacja przepompowni 
P5. Ulice, w których zostanie zlokalizowana kanalizacja ze względu na istniejącą 
nawierzchnię asfaltową zadanie będzie obejmowało budowę przyłączy kanalizacyjnych do 
granicy pasa drogowego, a także odtworzenie nawierzchni dróg całą ich szerokością. 
Przewidziano również wymianę szaf sterowania i przebudowę (rozbudowę) systemu 
sterowania zasuwami zamontowanymi na rurociągach ssawnych wymianę skorodowanego 
rurociągu wyrzuconego filtra oraz montaż paneli fotowoltaicznych na terenie przepompowni 
P5, która zlokalizowana jest przy ul. PCK w Dęblinie. Inwestycja będzie realizowana w 
formule zaprojektuj i wybuduj, więc dokładny zakres zostanie określony po opracowaniu 
programu funkcjonalno-użytkowego i udzieleniu zamówienia. Przewidywana wartość tej 
inwestycji to ok. 5 min. zł nasz wkład to około 250 tys. zł. Druga inwestycja, którą planujemy 
wykonać w ramach rządowego funduszu „Polski Ład" to budowa dwóch dróg gminnych na 
os. Wiślana-Żwica w Dęblinie to jest ul. Matejki i Reja, są to drogi gruntowe o długości 
odpowiednio 300 i 90 m, usytuowane na osiedlu o zabudowie jednorodzinnej. W powyższych 
pasach drogowych jest umieszczona infrastruktura wodociągowo-kanalizacyjna 
i energetyczna, a także wykonane zostało oświetlenie uliczne. Także pozostała nam tylko 
inwestycja drogowa, która wykonana będzie również na podstawie zezwolenia na realizację 
inwestycji drogowej formule zaprojektuj i wybuduj. Dokładny zakres zostanie określony po 
opracowaniu tego programu. Na tą inwestycje planujemy przeznaczyć z udzielonej nam 
pomocy z rządowego programu to przewidywana wartość 3 min. zł, nasz wkład własny to 150 
tys. zł. Przypomnę, że z rządowego funduszu „Polski Ład" przystępujemy do 
termomodernizacji obiektów użyteczności publicznej tj. dalsza termomodernizacja SP nr 4, 
SOSW, MP nr 1 oraz ZSP nr 3, a także dobudowę ul. Starej, Śląskiej i Niecałej. Przetarg na 
drogi został rozstrzygnięty i wygrała go firma Art-bruk Monika Chołody z Nałęczowa za 
kwotę brutto 4 461 135 zł 11 gr. Przypomnę, że z pomocy rządowej otrzymaliśmy środki 
finansowe w kwocie 15 675 000 zł, dzięki pomocy rządu jesteśmy w stanie nieprzerwanie 
realizować zadanie inwestycyjne dla mieszkańców Dęblina, mimo tego, iż koniunktura, 
koszty życia mieszkańców, utrzymania placówek oświatowych wciąż wzrastają i mamy dosyć 
trudny budżet. Będziemy teraz podsumowywać całość działań w raporcie o stanie gminy za 
2021 rok. Zapraszam do obejrzenia raportu w innej formie niż dotychczas. Raport wykonała 
nam firma zewnętrzna, której przekazaliśmy wszystkie dane dotyczące działalności gminy 
i mam nadzieję, że zostanie podane to państwu w pigułce w ten sposób będziecie mogli 
zapoznać się z sytuacją miasta. 

Ad. pkt 5. Sprawy różne, wolne wnioski oraz złożenie pisemnych interpelacji i zapytań. 

Radny Waldemar Chochowski: 
- w poniedziałek na komisjach powiedziałem o sytuacji, która zagraża życiu i zdrowiu 
ludzkiemu. Na terenie naszego targowiska na ogrodzeniu na wyświetlaczu powieszony jest 
baner reklamowy firmy meblowej i budowlanej. Ten baner trzyma się tylko na jednym 
mocowaniu, jest to duża płachta ok. 5 na 4 m. Były teraz burze oraz wiatry i fruwał, latał 
w odległości kilku metrów od drogi krajowej i chodnika. Mówiłem, żebyśmy go zdjęli, bo 
jesteśmy właścicielem terenu i tak naprawdę część odpowiedzialności spoczywa na nas, ten 
baner przez ostatnie miesiące odrywał się po kolei i nikt nie reagował to trzeba zrobić 
wykonanie zastępcze, zdjąć baner i przekazać firmie, że mają dbać o to żeby te urządzenia 
i banery nie stanowiły zagrożeni dla życia. Nie tak dawno była poruszana sprawa z gór gdzie 
dach umiejscowiony na naczepie zabił trzy osoby, wcześniej też była sytuacja gdzie „witacz" 
przewrócił się i zabił człowieka. To nie są żarty, Pani Burmistrz się ze mną spierała, że 
powinien zrobić to właściciel, tak, ale to my mamy reagować, jako mieszkańcy, że taka 
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sytuacja ma miejsce. Tam, co tydzień odbywają się targi w piątki i soboty, chodzą pracownicy 
zbierają śmieci to tego nie widzą? Czy to musi zabierać głos Chochowki na komisji i teraz na 
sesji, bo to jest sprawa niezałatwiona? Naprawdę trzeba trochę wyobraźni 
i silnej reakcji. Bardzo łatwo jest o wypadek i żeby zrobiła się komuś krzywda, a nie 
oglądanie i zwracanie uwagi, że cos się dzieje. Banery pozawieszane są w całym Dęblinie 
także na płotach naszych instytucji jak szkoły. Widzę, że niektóre zaczynają już fruwać 
i szpecą. Wiem, że każdy chce pozyskać jakieś pieniądze, część dochodu, która wpada do 
kieszeni ekstra, ale zobaczmy jak to miasto wygląda. Teraz firmy mają taki zwyczaj, ze tam 
gdzie jest niezamieszkana posesja i nie ma nadzoru zawieszają swoje niewielkie banerki na 
całych płotach np. reklama fotowoltaiki, nagrobków itp. Tak naprawdę nie ma właściciela 
posesji, żeby to zdjął. Zauważyłem, że na płocie MZGK jakaś firma, która skupuje auta taki 
baner sobie zawiesiła. Na naszym ogrodzeniu targowiska też się pojawił, nie wiem czy ktoś 
panuje nad tym, bo przyjeżdża ktoś, zawiesza i szpeci nasze miasto, robi na tym swój biznes 
i my mamy się z tym zgadzać, ja uważam, że nie. Niektóre miasta walczą z banerami. 
Prosiłbym, aby na wzór innych miast zrobić projekt uchwały, która w jakiś sposób 
zalegalizuje je i stwierdzi, w jakich miejscach mogą być zawieszane, a w których nie. Teraz 
jak to wygląda na moim osiedlu tylko my, jako spółdzielnia dbamy o to i staramy się, aby 
tego nie było, a dookoła czy to wspólnota mieszkaniowa czy nasz płot, który jest 
w pasie drogowym drogi krajowej, szkoła czy ogrodzenie targowiska to wszędzie wisi, szpeci 
i naprawdę jest brzydko. Dodatkowo stanowi zagrożenie w czasie wichur i burz, że może 
kogoś zabić. 
Radny Artur Marzysz: 
- na poprzedniej sesji zwracałem się z prośbą o udzielenie informacji na temat światłowodów, 
które są kładzione w Dęblinie. Inwestycja już się kończy i do dzisiaj nie dostałem 
odpowiedzi. Czy byliśmy wcześniej informowani, jako miasto, że będzie to robione i które 
obiekty będą podłączane. Chodzi mi o budynek OSP Masów i biblioteki jest to budynek 
użyteczności publicznej i powinno tam być założone, a nie jest. 
- odtworzenie bruku przy bloku nr 4 na os. Podchorążych, tam MZGK podłączało kanalizację 
jakiś czas temu i nie zostało to uzupełnione, również nie dostałem odpowiedzi na moje 
pytanie i nie wiem, co mam odpowiedzieć mieszkańcom. 
Burmistrz odniosła się do zadanych pytań: 
Radnemu Waldemarowi Chochowskiemu - jeśli chodzi o banery w naszym mieście to wisiały 
zawsze. Wszystkie kwestie związane z wywieszaniem banerów na naszym mieniu są 
wyregulowane, wszystkie firmy płacą nam za wywieszenie banerów. Chyba, że jest to 
spontaniczna akcja tak jak rok temu zorganizowana przez radnego Chochowksiego gdzie 
banery wywieszane na płachtach nie przeszkadzały otoczeniu i takie banery można było 
wywieszać i one nie szpeciły mimo paskudnych treści na tych banerach. Na pewno nie 
będziemy tych banerów zrywać, natomiast solennie obiecuje tak jak mówiłam na komisjach, 
że banery, które stanowią niebezpieczeństwo dla mieszkańców, na terenie targowiska czy też 
w innych miejscach właściciele tych banerów zostaną pilnie pouczeni o tym, że trzeba je 
naprawić i spowodować, aby były bezpieczne i dalej ponosić opłaty albo niech natychmiast je 
zdemontują żeby mieszkańcy byli bezpieczni. Odbyły się Dni Dęblina baner nie przeszkadzał. 
Burmistrz zapytała czy był powiadomiony właściciel PUMAR-u? 
Naczelnik Wydziału GKP Marcin Daniel - odpowiedział, że po ostatnim posiedzeniu 
komisji skontaktowaliśmy się z właścicielem banera firmą PUMAR z prośbą o pilne podjęcie 
działań o zabezpieczenie w pierwszej kolejności tego banneru, jeżeli miałby dalej wisieć, 
a jak nie to, aby go usunąć. Mieliśmy zapewnienie, że zostaną takie działania podjęte. 
Burmistrz Miasta Beata Siedlecka - jeśli chodzi o informacje na temat światłowodów to 
jeżeli radny nie otrzymał jeszcze tych informacji to na pewno niezwłocznie je otrzyma. Nie 
wiem, dlaczego nie zostały przekazane, mimo, że taki wniosek został złożony na ostatniej 
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sesji, na której odpowiedziałam, że odpowiedzi na złożone wnioski zostaną wysłane na 
piśmie. Jeśli nie zostało zrobione to do tej pory to po sesji niezwłocznie taka informacja 
zostanie do pana przekazana. Wśród dzisiejszych gości jest prezesa MZGK i jeśli chodzi 
0 os. Podchorążych i wykonanie prac prosiłabym o zajecie stanowiska. 
Prezes MZGK - odpowiedział radnemu udzieliliśmy na piśmie na adres Biura Rady w ciągu 
tygodnia od sesji, informacja taka spłynęła również do Burmistrza Miasta. 
Radny Waldemar Chochowski - żeby nikt nie wprowadzał w błąd to rok temu Pani 
Burmistrz banerów Chochowski nie zawieszał żadnych. Chochowski razem z komitetem 
protestującym rodziców, zawieszał hasła, które miały za zadanie wprowadzić informację do 
szerokiego kręgu społecznego o tym, w jaki sposób są załatwione sprawy w naszym mieście 
1 wszystkie te hasła na plakatach były od razu po zakończeniu akcji usuwane w przestrzeni 
publicznej. Proszę nie wprowadzać mieszkańców w błąd, że Chochowski jakieś banery 
reklamowe zawieszał. Ja żadnej reklamy w mieście nie robię tylko, jeżeli mam prawo 
do protestu robię to i nikt mi tego zabraniać nie będzie. 
Burmistrz Miasta Beata Siedlecka - dokładnie przyznał mi pan rację w związku z tym 
dziękuję bardzo. 
Radna Urszula Czarnecka - w dniu 17 czerwca był wypadek - zasłabł kierowca autobusu 
nr 31. Chciałabym podziękować wszystkim ludziom, którzy pomogli w tym momencie 
kierowcy, powiadamiając połicję, straż pożarną i wezwali karetkę pogotowia, która 
przyjechała bardzo szybko i udzieliła pomocy temu panu. Szczególnie chciałam podziękować 
jednemu z mieszkańców za uruchomienie autobusu i spowodowanie tego, że w tym 
momencie nie doszło do żadnego wypadku. Stało się to na wysokości przystanku cmentarz na 
15 P.P. Wilków. Chciałabym podziękować za szybką interwencję policji i karetki pogotowia 
i wszystkim pozostałym mieszkańcom, którzy spowodowali, że korek, który powstał podczas 
tej sytuacji szybko został usunięty. Również dziękuję Pani Wiceburmistrz, która 
spowodowała szybkie zastępstwo kierowcy, dzięki czemu autobus nr 31 mógł szybko wrócić 
dojazdy, która była przewidziana na ten dzień. 

Przewodniczący Rady Miasta ogłosił 5 minut przerwy technicznej. 

Ad. pkt. 6 Przedstawienie Raportu o stanie Miasta Dęblin za 2021 rok i debata nad nim. 

Przedstawiciel firmy opracowującej raport Pani Aleksandra Hohenzy przedstawiła 
Raport o stanie Miasta za 2021 rok, który znajduje się pod linkiem https://deblin-
2021 .curulis.pl/raport-2021 (stanowi załącznik do protokołu na pendrive, wersja off-line). 

Dyskusja: 

Radny Waldemar Chochowski - mamy pytanie odnośnie tablicy „ocena ogólna". Jeżeli 
przyjrzymy się temu, co jest na 2020 i 2021 rok to zabrakło mi wskaźników pokazujących, 
że budżet przesunął się dla pani może nie znacznie dla mnie jest tendencja bardzo znaczna w 
dół w obie strony. Edukacja też brakuje tej strzałeczki radykalnie przesunęła się w lewą 
stronę, czyli niepokojące obszary. Chyba żeby zobrazować mieszkańcom, w którą stronę się 
przesuwa te strzałeczki powinny być narysowane. Nie wiem czy miała pani za zadanie 
ukrycie tych wskaźników, że takie następują czy było to zrobione przez nieuwagę. 
Aleksandra Hohenzy - absolutnie nie było moją wolą ukrywanie jakichkolwiek tendencji, 
ponieważ dokładnie to samo macie państwo w raporcie. Wykresy, które 
są przedstawione w raporcie są wykresami dynamicznymi. Dzisiaj korzystam z prezentacji 
w ujęciu statycznym, ponieważ jest to łatwiej przedstawić. Natomiast w samym raporcie, 
jeżeli byście państwo weszli w analizę ogólną na wykresy to te wykresy maja charakter 
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dynamiczny, po kliknięciu na kropkę jakąkolwiek by nie była to dotyczącą zarówno oceny 
ogólnej czy oceny poszczególnych wskaźników w wybranych obszarach, kropeczka pokazuje 
charakter zmian, jaki nastąpił w poszczególnych latach. Absolutnie nie było moją wolą 
ukrywanie jakichkolwiek tendencji, poza tym odniosłam się do edukacji w kontekście zmian, 
jakie nastąpiły i mówiłam o tym, że nastąpiło przesunięcie w lewą stronę. Natomiast przy 
budżecie wydało mi się, że ta zmiana nie była tak duża, więc ciężko było by to zaznaczyć. 
Natomiast znajdujemy się cały czas w tej samej ćwiartce, jest to ostatni ćwiartka wykresu. 
Jedynie mogę przeprosić, że tej strzałeczki nie ma, ale wyszłam z założenia, że zmiana jest na 
tyle niewielka, że pozostawię to bez dodatkowego oznaczenia, do czego odniosłam się na 
samym początku omawiania wykresu. Natomiast w samym raporcie w wersji strony 
internetowej po kliknięciu na kropkę pokazuje przebieg zmian od roku 2017, bo ujmujemy 
dane od roku 2017, liczymy wskaźniki na podstawie średnich trzyletnich żeby uniknąć 
pewnych wahań wynikających z incydentach zdarzeń. Tam na wykresie bardzo dobrze widać 
jak przebiega zmiana położenia poszczególnych obszarów na przestrzeni lat i można to 
w raporcie na wykresie zobaczyć. 
Radny Waldemar Chochowski - rozumiem panią, ale chodzi o to, w jaki sposób jest to 
podane mieszkańcom. Jeżeli mieszkańcy pewnie ok. 99% będzie przeglądało to na telefonach 
to nie mając instrukcji obsługi poszczególnych tabel i wykresów nie będą klikać w tą 
kropeczkę. Po prostu patrzą i widzą, że budżet nam się nie zmienił, edukacja nam się nie 
zmieniła, bo nie ma tych strzałek, które przesuwają nam te kropki w odpowiednie strony. Tak 
naprawdę mieszkańcy przelecą i dalej i nie będą się nad tym zastanawiać, a ja, jako radny 
mogę sobie kliknąć w kropeczkę na komputerze, laptopie jak będę szczegółowo czytał, ale to 
jest tak jakby dodatkowo, czyli dla osoby, która jest szczególnie zainteresowana, a jest to 
raport dla wszystkich mieszkańców. Powinien być bardzo obrazowo przedstawiony, właśnie 
te aspekty, o których tutaj mówimy, one są bardzo niepokojące, bo dla mnie spadek tej kropki 
w lewo i na dół to powoduje, że budżet nam się nie poprawia i tak naprawdę spadamy w dół. 
Edukacja na tym wykresie wygląda katastrofalnie w tym momencie dla mnie, jako radnego 
rok do roku oceniając. 
Aleksandra Hohenzy - dodam, że strzałeczki, które państwo widzieliście na prezentacji, 
to strzałeczki, które przygotowałam bezpośrednio na potrzeby naszego dzisiejszego spotkania. 
Normalnie w wersji raportu, która jest opublikowana i wyświetlana te strzałki nie występują, 
ponieważ wykres ma charakter dynamiczny. Natomiast raport został przygotowany tak ażeby 
każdy użytkownik intemetu mógł się z nim zapoznać zarówno 
w wersji na laptopie, tablecie i telefonie. Wszystkie funkcjonalności zawarte w tym raporcie 
działają, zarówno wykres jak i przesuwanie kropek. W raporcie jest też przedstawiona 
metodologia, w jaki sposób analizować poszczególne kroki, jak analizować zmiany, które 
nastąpiły w poszczególnych latach. Staraliśmy się w miarę możliwości odzwierciedlić czy 
ułatwić możliwość interpretacji danych na wykresie. Jeśli chodzi o zmiany w zakresie 
budżetowym przyglądając się to faktycznie kropeczka nieznacznie przesunęła się i myślę, 
że wyjaśnienie tej sytuacji to myślę, że możemy się odnieść do tego, o czym mówiliśmy na 
samym początku, czyli usztywnienie strony dochodowej, czyli konieczność dofinansowania 
zadań własnych. To również jest kwota zadłużenia wynika z realizacji zadań inwestycyjnych, 
więc taka zmiana jest pochodną tego, w jaki sposób wygląda aktualne parametry budżetowe. 
Radny Waldemar Chochowski - dla ilu gmin w tym roku przygotowywała pani raport? 
Aleksandra Hohenzy - przygotowywaliśmy raport w postaci strony internetowej dla 
36 gmin i miast w Polsce. 
Radny Waldemar Chochowski - czy może pani powiedzieć czy zdarzyła się jakaś gmina, 
która by miała gorszą sytuację budżetową od Dęblina czy jest takie opracowanie raportu? 
Aleksandra Hohenzy - musiałabym zerknąć w te raporty, ponieważ po prostu tego nie 
pamiętam. Nie jestem w stanie jednoznacznie wskazać. Mogę jedynie, jeśli chodzi o sytuację 
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budżetową to tak zupełnie ogólnie sektorowo mogę powiedzieć, że ogólnie sytuacja 
finansowa samorządu w Polsce jest ciężka. Wynika to z kilku rzeczy, bo przepisy o finansach 
publicznych nie są dostosowane do sytuacji, w której mamy wojnę i występuje pandemia. 
Mamy sytuację gdzie samorządy są zasypywane ogromnymi środkami na realizacje 
inwestycji z budżetu państwa. Ale z drugiej strony ma miejsce sytuacja, w której występuje 
ubytek po stronie budżetu bieżącego. Pomijam to, że zrobiliśmy 36 raportów, ale w swojej 
pracy zawodowej i w swoim doświadczeniu w zakresie współpracy z jednostkami samorządu 
terytorialnego współpracujemy z 800 jednostkami gdzie przygotowujemy wieloletnie 
prognozy finansowe. Po tych WPF-ach widzimy, że rok po roku sytuacja samorządów 
w Polsce ulega pogorszeniu. Rok 2021 i myślę, że jeszcze trudniejszy będzie rok 2022, 
ponieważ w tym momencie borykamy się z budżetami, które nie zachowują równowagi 
budżetu bieżącego jest bardzo duża, ogromna skala problemu w samorządach w Polsce, które 
nie potrafią i nie są w stanie zbilansować budżetu bieżącego. Czyli ponoszone wydatki 
bieżące są wyższe od uzyskiwanych dochodów bieżących. Myślę, że ta skala problemu 
ulegnie jeszcze zwiększeniu, jeżeli dojdzie do zmiany w zakresie wysokości podatku 
dochodowego, czyli zmniejszenia z 17% do 12% znów nastąpi uszczuplenie wpływów z PIT. 
Spodziewam się, że sytuacja na koniec roku 2022 może być bardzo trudna. Myślę, 
że podobnie jak to miało miejsce w roku poprzednim 2021 powinniśmy spodziewać się na 
koniec 2023 roku na początku czwartego kwartału zmiany przepisów ustawy o finansach 
publicznych, które nieco zluzują reguły budżetowe, które obowiązują w samorządach. 
Ponieważ dzisiaj, jeżeli większość samorządów w Polsce dokonałaby aktualizacji wysokości 
odsetek do tego, co wynika ze wzrostu WIBOR to mielibyśmy na bardzo dużą skalę problem 
w zakresie spełnienia ustawowych wskaźników obsługi zadłużenia, więc trudno mi 
jednoznacznie wskazać gminę czy miasto, z którym współpracowaliśmy w zakresie 
opracowania raportu, które mogą mieć gorszą sytuację. Ale z mojego doświadczenia, 
ze współpracy z blisko 800 jednostkami w zakresie opracowywania Wieloletniej Prognozy 
Finansowej jestem w stanie powiedzieć, że sytuacja samorządów w Polsce jest obecnie 
bardzo trudna. 
Radny Waldemar Chochowski - mówi pani wojna, ale w 2021 roku nie trwała, pandemia 
naszego miast szczególnie nie dotknęła z uwagi na jego charakterystykę. Jesteśmy ciężkim do 
porównania miastem, bo tak naprawdę nie ma przemysłu, mamy zlokalizowane dwie duże 
jednostki wojskowe, które stanowią siłę dochodów także, jeżeli chodzi o PIT czy podatek od 
nieruchomości, jesteśmy ciężsi do porównania. Proszę mi powiedzieć tak naprawdę to, 
że mamy 61,65% ten wskaźnik to nie wywiązuje zadłużenia w stosunku do budżetu, ale czy 
to nie jest taka krytyczna sytuacja, kiedy trzeba podjąć szereg działań do tego, aby zmienić tą 
sytuację, bo 36 raportów to napewno pani stwierdziła czy są gminy, które mają ten wskaźnik 
osiągnięty albo bardziej przekroczony niż my. Jest to dla nas bardzo ważne chciałbym, jeśli 
jest taka sytuacja to zapoznać się z innymi miastami, które takie mają tylko ja nich nie 
słyszałem. Pracując w samorządzie w województwie lubelskim, analizując różne doniesienia 
prasowe czy internetowe wiadomości nie stwierdziłem, żeby taka sytuacja miało miejsce, bo 
na pewno ktoś by alarmował. W Dęblinie stajemy przed tym dylematem i dla mnie jest to 
sytuacja bardzo niepokojąca, że do takiego wskaźnika doszliśmy. I co dalej? Bo tak naprawdę 
patrząc się na pomoc państwa pieniądze na inwestycje, które będą do miasta spływały to 
pomoże, ale na bieżącą sytuację w niczym nam to nie pomoże. Bo tak naprawdę w następnym 
roku, kiedy po tym wzroście oprocentować kredytów, a u nas jest prawie 52 min. zł 
obciążenia kredytu, jeżeli nam raty kredytowe wzrosną w ciągu roku trzykrotnie to, co my 
zrobimy w następnym roku. Tego pani wykres nam nie przedstawia, na koniec tamtego roku 
jeszcze były milion zł, a teraz będą pewnie 3 min. zł dla miasta. O to mi chodzi czy nasze 
miasto nie jest teraz w tragicznej sytuacji i co należy zrobić by wyjść z tego dołka? 
Aleksandra Hohenzy - z tego wszystkiego poprosiłabym o sprecyzowanie konkretnego 
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pytania. Wypowiedź była długa i jakby pan mógł sprecyzować pytanie to spróbuję się 
odnieść. 
Radny Waldemar Chochowski - które gminy porównawcze z województwa lubelskiego 
mają taki wskaźnik zadłużenia jak my? 
Aleksandra Hohenzy - jeśli chodzi o gminę w grupie w województwie lubelskim to jeśli 
chodzi o analizę porównawczą to analizowaliśmy to w ujęciu wszystkich gmin w Polsce. 
Czyli dane gmin zarówno w województwie lubelskim jak i gmin w województwie 
pomorskim, zachodniopolskim, wielkopolskim czy mazowieckim były zliczane. Na ten 
moment nie jestem w stanie wskazać konkretnie nazwy gminy, miasta, jeśli chodzi 
o województwo lubelskie. Mogę to sprawdzić, zweryfikować i przesłać w odrębnym 
e-mailu po sesji jak te wskaźniki się kształtują. Analiza, którą wykonywaliśmy odnosiliśmy 
się do wartości zbiorczych sumarycznych dla wszystkich gmin wchodzących w skład grupy 
porównawczej, więc jednostkowo nie jestem w stanie tego wskazać w tym momencie. 
Rady Waldemar Chochowski - moja ocena tego raportu i uwagi odnośnie tego, co tam 
wyczytałem i co mnie niepokoi. Żałuję, że pani, która przygotowała raport nie umiała 
odpowiedzieć na moje proste pytania, co powoduje, że ciężko jest porównać się do kogoś 
innego, chociaż nie wieżę, że ta pani tych informacji nie miała, nie chciała ich powiedzieć 
pewnie z prostej przyczyny, że takiego miasta o takim stanie finansów to nie ma. Nie ma tu, 
na kogo się oglądać, dlaczego gdzieś jest tak samo źle jak u nas. Patrząc na skalę zadłużenia, 
rok 2021 był rokiem pandemiczny i ciężkim do oceny, napewno nie było łatwo, nie mówię, 
że łatwo jest rządzić miastem, nigdy tego nie twierdziłem tylko, jako radny mam prawo 
oceniać te osoby, które są władzą wykonawczą i które realizują budżety. Przypomnę, że nigdy 
mi się jeszcze w obecnej kadencji nie zdarzyło głosować ze budżetem oraz potem ocenić 
pozytywnie sprawozdanie z realizacji budżetu. Także, jako osoba krytyczna mam uwagi do 
roku ubiegłego 2021. Bardzo niepokoi mnie stan zadłużenia miasta, jeżeli przyjrzymy się 
temu jak wzrosło zadłużenie jeszcze w ubiegłym roku to wychodzi na to, że 10% zadłużenie 
wzrasta. Jest to całkowicie inny wzrost zadłużenia, jaki mieliśmy kiedyś w granicach 
23 min. zł czy 30 min. zł to wtedy było 200-300 zł na głowę statystycznego dęblinianina, 
ale jeżeli mamy kwotę 51 min. zł to wtedy taki wzrost zadłużenia o 10% powoduje, ze mamy 
500 zł w ciągu jednego roku. Patrząc na to, co się dzieje z finansami naszego miasta można 
stwierdzić jedno, że nie mamy szans zwiększyć te dochody. Patrząc na Dęblin nie powstają 
nowe instytucje typu zakłady przemysłowe, które mogłyby poprawić wskaźniki 
w dochodowości czy to w podatku od nieruchomości czy następnie zwiększyć dochody 
mieszkańców, które potem miały by udział w podatku PIT. To, co powiedziała pani w 
raporcie i o tym rozmawiamy od szeregu lat polityka finansowa państwa powoduje, że tak 
naprawdę gminy tracą, a nasza gmina gdzie ma budżet oparty na tych podatkach również 
realnie będzie dostawała mniej pieniędzy. W jaki sposób są łatane dziury, bo jak w tamtym 
roku nastąpiła taka wrzutka w finanse nie wiadomo skąd jak to skarbówka obliczyła dołożyła 
nam trochę pieniędzy pewnie stwierdziła, że są gminy, które trzeba w jakiś sposób 
podratować i nam daje, ale czy taka sytuacja będzie trwała dalej, nie wiem. Wiem jedno, 
że kiedyś Polski Ład też się skończy, są to programy, które są spowodowane tym, aby 
pozyskać głosy wyborców. Do wyborów szeroką ławą płyną pieniądze do mieszkańców 
w postaci ulg, dotacji czy dofinansowań, oraz do gmin w postaci wydatków na inwestycje. 
Ale wybory niedługo będą i po wyborach może się okazać, że nie będzie tych programów 
inwestycyjnych i zacznie się zaciskanie pasa i okaże się, że my ze swojego budżetu miasta nie 
będziemy w stanie nic nowego finansować. Co gorsze zmuszeni będziemy, żeby okroić 
wydatki, czyli to będzie związane z tym żeby gdzieś te pieniądze uciąć, a gdzie uciąć? Tam 
gdzie są największe wydatki. Mogli państwo zaobserwować gdzie wydatki są największe, 
podejrzewam, że tym to się skończy. Ten rok 2021 omawiany nie był jeszcze najgorszy. 
Jestem pełen niepokoju, co będziemy mieli za rok jak będziemy omawiali rok 2022. 
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Czy będziemy mogli cokolwiek powiedzieć optymistycznego o naszym mieście, czy 
będziemy tylko zastanawiali się jak tą sytuację ratować. Tak naprawdę nie wiem, mam dużą 
wyobraźnię, a nie potrafię sobie wyobrazić w różowych kolorach przyszłości Dęblina. Mam 
nadzieję, ze pojawia się jakieś inne szanse, z których miasto skorzysta, bo na razie czarno to 
widzę i tak czarno oceniam ten raport. 
Burmistrz Miasta Beata Siedlecka - przedstawiony raport myślę, że w sposób czytelny 
i racjonalny przedstawił sytuację finansową, gospodarczą i społeczną naszej gminy. Z tego 
raportu wynika, że mocne atuty naszego miasta to realizacja programów społecznych 
i gospodarczych fakultatywnych, o których mówiła prelegentka. Realizujemy je dodatkowo 
mimo tak „tragicznej sytuacji", nad którą rozpacza pan radny. Realizujemy dodatkowo 
7 programów społecznych i nie zmniejszamy swojej aktywności w tych dziedzinach, cały 
czas je realizujemy, dlatego, że jesteśmy oszczędni, mimo tego, że nasz budżet jest trudny jak 
każdy inny budżet samorządowy, tak jak słyszeliśmy. Natomiast nie rezygnujemy z realizacji 
podstawowych dla społeczeństwa dobrych funkcjonalnych programów. To, co jest dobre, to 
spadek tendencji do zmniejszania się liczby ludności w stosunku do innych gmin, które były 
brane pod uwagę w skali porównawczej. Oznacza to, że mieszkańcy chcą w naszej gminie 
zostawać. To też nie świadczy o tym, że tak tragicznie nie będzie wyglądać nasza przyszłość. 
Ponadto dosyć płynnie realizujemy zadania inwestycyjne pomimo tak dużego zadłużenia. 
Zadłużenie jest duże, nie zamierzamy zadłużenia zwiększać tylko cały czas je spłacać. Jeżeli 
będziemy regularnie zadłużenie spłacać to będą nam się uwalniać wskaźniki na przyszłe lata, 
gdzie być może będziemy mogli skorzystać z kredytów, aby dalej realizować zadania 
inwestycyjne. Aczkolwiek jestem daleka od tego, aby zadania inwestycje realizować z 
kredytów. Powinniśmy to robić ze środków własnych, ale tak jak słyszeliśmy w raporcie 
środki własne po stronie dochodowej są w tej chwili usztywnione. Dotacje, czyli 70% 
wpływów to są wpływy ze Skarbu Państwa, których nie możemy bezpośrednio kształtować. 
Natomiast to, co możemy kształtować to są opłaty i nasze obciążenia komunalne, obciążenia 
mieszkańców, bo to są wpływy z dochodów bieżących takie jak podatki od nieruchomości, 
opłaty za wywóz odpadów komunalnych, są to nasze dochody. Tak jak pani powiedziała, 
należy u nas uznać za plus, aczkolwiek dla budżetu nie jest to korzystne, że my nie obciążamy 
naszych mieszkańców dużymi podatkami, a wręcz przeciwnie dopłacamy do systemu 
gospodarowania odpadami komunalnymi, w roku 2021 dopłaciliśmy ok. 510 tys. zł. 
Natomiast jak będziemy omawiać raport za rok spodziewamy się, że będziemy dopłacać 
znacznie więcej, bo widać to już po fakturach, jakie spływają z obsługi odpadów 
komunalnych. Nasza gmina na tle innych gmin w skali porównawczej jest opiekuńczą gminą. 
Wiadomo, że nie będzie to długo trwać będziemy musieli wyrównywać różnicę między 
wydatkami bieżącymi dochodami bieżącymi, będziemy musieli podejmować szereg działań 
zmierzających do tego, aby wyrównać ten poziom, bo jeśli chodzi o wpływy ze Skarbu 
Państwa mogą one tak jak zasugerowała nam pani ulec zmianie na niekorzyść z uwagi na 
mniejszy dochód z podatku PIT. Z uwagi na zmniejszenie wysokości oprocentowania podatku 
dochodowego od osób fizycznych. Ale to, co jest pozytywne, o czym powiedziała pani 
prelegentka to, że Sejm i Rząd będzie pracował nad zmianą ustawy o finansach publicznych, 
aby gminom pomóc przejść przez ten trudny okres, nie jesteśmy jedyną gminą. Większość 
gmin (nawet 99%) nie równoważy dochodów bieżących z wydatkami bieżącymi z uwagi na 
to, że koszty funkcjonowania we wszystkich dziedzinach życia zdecydowanie rosną. 
Chciałabym zwrócić państwu uwagę, aby nie tragizować, bo nie jesteśmy jedyną gminą w 
takiej sytuacji finansowej, dotyczy to wielu gmin. Tak jak powiedziałam płynna realizacja 
zadań inwestycyjnych pomimo wzrostu zadłużenia budżetu, ale wzrastały wydatki 
majątkowe. Wydatki majątkowe wzrosły dwukrotnie w latach 2017-2020, a dług wzrastał o 
połowę. Świadczy to o tym, że my inwestycje realizowaliśmy nie tylko z kredytów, ale też 
„zaciskaliśmy pasa" po to, aby móc z dochodów własnych dokładać do tych inwestycji. Nie 
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ma się, co dziwić zadłużeniu na tym poziomie, ponieważ zrealizowaliśmy przez ostatnie lata 
inwestycji za ponad 110 min. zł to, jeżeli zadłużenie w tym okresie wzrosło o 30 min. zł 
to jest to normalne, bo musieliśmy pokryć wkład własny na realizacje tych inwestycji. 
Przypomnę, że wszystkie nasze duże inwestycje realizowane były ze środków zewnętrznych, 
korzystaliśmy z projektów, które pojawiły się przynosząc nam możliwość dofinansowania 
tych inwestycji. Inwestycje, które zostały zrealizowane są potrzebne miastu i mieszkańcom. 
Do żadnej z inwestycji nie musieliśmy wkładać 100% wkładu, ponieważ zabiegaliśmy 
0 to żeby dofinansowanie było na poziomie 60-80%. Patrząc na skalę zadłużenia czy my te 
inwestycje za 110 min. zł w dzisiejszych trudnych czasach, gdy rosną koszty materiałów i 
robocizny my dzisiaj już takich inwestycji byśmy nie zrealizowali. Dlatego nie płaczmy nad 
tym, że mamy takie zadłużenie, bo to było konsekwencją szeregu uchwał Rady Miasta jeszcze 
poprzedniej kadencji, która wyrażała zgodę na wieloletnie plany finansowe naszej gminy, z 
których to wynikało to zadłużenie. Planowaliśmy zadania, które były rozłożone na wiele lat i 
planowaliśmy również kredytowanie. Jak Pan sięgnie pamięcią, kiedy zarządzał radą klub 
„Razem dla Dęblina" to bardzo pan ochoczo podnosił ręce za wieloletnim planem, za 
budżetami, a mało tego powiem szczerze, że ja się dziwie, że Pan w tej chwili tak strasznie 
tragizuje nad stanem budżetu, kiedy przypomnę sobie jak wasz klub „Razem dla Dęblina" 
„dmuchał" budżety po stronie dochodów na miliony złotych. Działka na Balonnej za 1 min. -
1,2 min zł, dochody nadmuchane na milion zł i wkładał do budżetu realizację swoich zadań, 
swoich radnych. Nie zastanawiał się pan wtedy, z czego burmistrz zrealizuje te zadania, skoro 
budżet był „nadmuchany" na 2 min. zł na sztuczne dochody i ochoczo pan podnosił rękę, 
ochoczo kwitował sprawozdania, chociaż z wykonania budżetu nie skwitował pan nigdy 
pozytywnie, sam wkładając mi zadania budżetowe niemożliwe do realizowania, które ja 
realizowałam. Wtedy pan się nie pytał i nie zatrważał się pan kredytami, jakie musieliśmy 
zaciągać, z czegoś trzeba było wasze zadania zrealizować. „Nadmuchany" budżet musiał 
podołać zadaniom inwestycyjnym wprowadzanym większością głosów waszego klubu 
„Razem dla Dęblina" do realizacji, a burmistrz musiał budżet wykonać. Wtedy pan nie pytał, 
z czego burmistrz będzie te zadania faktycznie realizował. Dlatego proszę teraz nie 
tragizować, bo zrealizowaliśmy szereg zadań dla mieszkańców w tamtym okresie i w obecnej 
kadencji, która różni się tym, że moje zadania wprowadzane do budżetu w odróżnieniu od 
tych wprowadzanych przez klub „Razem dla Dęblina", były dofinansowane z zewnątrz 
z programów, projektów i to nie były małe zadania, a zostały wszystkie na 100% 
zrealizowane. Cieszmy się, że zostały zrealizowane, bo one zostaną dla społeczeństwa, a że 
będziemy musieli zacisnąć pasa przez najbliższe lata tak jak powiedziała dzisiaj pani 
prelegentka i szukać wyjścia z sytuacji poprzez równoważenie dochodów bieżących z 
wydatkami, oczywiście, że będziemy musieli, ale dopóki ja będę zarządzała tą gminą nigdy 
nie będziemy wydawać środków finansowych na bordowe torebki skórzane, portfele skórzane 
1 kiełbasy prezesów tylko będziemy „zaciskać pasa" i będziemy wydawać pieniądze tak jak 
do tej pory przez 7 lat na potrzeby mieszkańców. Niech pan nie mówi, że żałuje zaciągania 
kredytów po to żeby mieszkańcy żyli tu lepiej i godniej. Po to są kredyty żebyśmy budowali 
kanalizację, wodociągi to wszytko jest dla ludzi. Tego nikt nie przejadł, nikt ze sobą nie 
zabrał i to zostanie tutaj w Dęblinie. Podkreślę, że gdybyśmy my dzisiaj mieli zrealizować te 
zadnia na tym poziomie to połowa tych pieniędzy by na to nie wystarczyła. Więc cieszmy się, 
że te zadania zostały zrealizowane, ze nie było poślizgów, że wybieraliśmy wykonawców, 
którzy nie robili nam kłopotów w realizacji tych zadań. Mieliśmy też dużo szczęścia, ale też 
umiejętności w doborze wykonawców, wspaniałą drużynę i ekipę w Urzędzie Miasta, która 
nad tymi zadaniami miała pieczę i zrealizowaliśmy ogromne inwestycje, zwarzywszy na to, 
że w 2014 roku, kiedy wchodziłam na urząd burmistrza już zadłużenie miasta wynosiło 
21,6 min. zł, Trzeba dodać, że 21,6 min. zł zrealizowano tylko rewitalizację miasta, a ja za 30 
min. zł i z majątku własnego zrealizowałam razem z państwem zadania za ponad 110 min. zł. 
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na rzecz miasta. Proszę nie tragizować na temat budżetu, bo on nie jest w najgorszym stanie. 
Owszem będziemy realizować mniej zadań inwestycyjnych, ale dopóki będą programy 
rządowe będziemy je realizować. Już w tej chwili te 21 min. zł, które dostaliśmy z 
programów rządowych starczy nam na 3 lata realizacji zadań inwestycyjnych. Niech się pan 
nie martwi, będziemy przez 3 lata realizować te wszystkie zadania inwestycyjne i też proszę 
się nie martwić nie będzie to ostatni wniosek, jaki gmina złoży do „Polskiego Ładu", bo będą 
jeszcze nabory. Jest to bardzo korzystna forma inwestowania, bo tylko 5% wkładu własnego 
musimy zapewnić, aby te duże zadania inwestycyjne realizować. Pod tym kątem bym się nie 
martwiła. Natomiast przez Radę Miasta, tak jak Pan powiedział, szereg działań trzeba będzie 
podjąć, aby poprawić sytuację budżetu gminy" i takie zadania będziemy musieli realizować, 
takie działania będziemy musieli podejmować, nie tylko nasza gmina, ale większość gmin w 
Polsce. Szczególnie ucierpią duże gminy, bo wpływ z udziału w podatku dochodowym PIT w 
dużych gminach jest znacznie większy sięga 20-30 milionów złotych, nasza gmina jest na 
poziomie 3-5 min. zł, ale jest to do naszego budżetu znaczny wpływ. Mam nadzieję, że jeśli 
chodzi o organy uchwałodawcze RP będą podejmowały takie decyzje, aby pomóc gminom 
wyjść z tego kryzysu. Nie jest naszą winą, że inflacja jest tak duża, że ceny poszły drastycznie 
w górę, i tak jak mówiłam te inwestycje dzisiaj nie kosztowałyby tyle, a nawet kilka razy 
więcej i musielibyśmy z szeregu tych inwestycji zrezygnować gdybyśmy nie podjęli wtedy 
tak odważnych decyzji. Myślę, że słabe punkty to gospodarka odpadami komunalnymi, wciąż 
ceny za usługi nie pokrywają nam kosztów gospodarki odpadami komunalnymi. Ceny za 
odpady wciąż są niskie, w porównaniu z innymi gminami, bo wchodząc w wykres raportu to 
inne gminy o podobnych charakterze jak nasza mają te ceny wyższe. My znów wzięliśmy 
funkcję gminy opiekuńczej, postanowiliśmy dokładać do cen za odpady komunalne. Jak 
długo nam się to uda tez nie wiemy, będziemy tą sprawę na bieżąco monitorować i o niej 
rozmawiać, jeżeli będzie trzeba jakiekolwiek ruchy na tych cenach wykonać. Muszę 
powiedzieć kilka słów o oświacie, bo słyszę, że wszystko tragicznie znowu Pan radny widzi. 
Owszem oświata od lat i nie tylko w gminie Dęblin jest bardzo dużym wydatkiem 
w budżecie. Jest to 1/3 wydatków budżetu, pochłania budżet utrzymanie placówek 
oświatowych, szkół i przedszkoli. W tym roku było to ponad 56% dopłaty z budżetu, czyli z 
dochodów własnych. Ale jak przeanalizowaliśmy rok poprzedni i rok 2021 na który to rok 
podjęliśmy szereg działań zmierzających do optymalizacji kosztów związanych z oświatą, 
a mianowicie przeniesienie siedziby Miejskiego Przedszkola 3 do Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego nr 3, taki ruch spowodował odciążenie nas od kosztów utrzymania dwóch 
obiektów, w których mieściła się dotychczasowa siedziba przedszkola decyzje, które zapadły 
odnośnie łączenia klas, czyli zejścia z ilości oddziałów a powiększenia ilości uczniów w 
oddziale spowodowały zmniejszenie etatów nauczycieli, i miały wpływ na zmniejszenie 
wydatków na oświatę.. Pozwoliliśmy sobie, bo była taka konieczność, na zredukowanie 
etatów administracyjnych w oświacie. Gdybyśmy tego nie zrobili, a odbiło to się bardzo 
dużym krzykiem, przy aplauzie radnego Chochowskiego, który wracając do plakatów i 
banerów bardzo głośno protestował przeciwko takim racjonalnym działaniom. Te racjonale 
działania mniej więcej możemy już w tej chwili oszacować to ok. 1 min. zł na oświacie zysku 
w tym sensie, że nie musimy tego 1 min. dołożyć w tym roku. Jest to już bardzo dużo i 
będziemy musieli dalej podobną politykę prowadzić, która będzie nam zmniejszała koszty 
utrzymania oświaty. Idziemy w tym kierunku, żeby optymalizować te koszty, bo wiemy, że to 
jest potrzebne, więc wszystkie kroki, jakie zostały wykonane w ramach optymalizacji 
kosztów na oświatę były potrzebne. To dzięki państwa działaniom, uchwałom, decyzjom 
mogliśmy zaoszczędzić te pieniążki. Od samego początku widzimy, jakie są tendencje i 
podejmujemy wszelkie kroki zmierzające do zmniejszenia wydatków bieżących, ponieważ 
musimy dążyć do zrównoważenia dochodów bieżących z wydatkami bieżącymi. Nie siedzimy 
z założonymi rękoma i nie patrzymy na to, co się dzieje tylko wykonujemy konkretne, realne 
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ruchy pozwalające na poprawę naszego budżetu. Można zwrócić uwagę na to że, mimo, że 
były zaciągane kredyty w latach 2017-2019 na duże zadania majątkowe one proporcjonalnie 
były zaciągane na mniejszym poziomie niż wydatki majątkowe jakie realizowaliśmy. Myślę, 
że nie mamy, co żałować, że wydaliśmy tak duże pieniążki na budowę dróg na os. 
Jagiellońskim, na modernizację oczyszczalni ścieków, na rozbudowę systemu kanalizacji 
sanitarnej i wodno-kanalizacyjnej na os. Michalinów i Rycice, że realizowaliśmy szereg dróg 
wraz z samorządem powiatowym dla dobra naszych mieszkańców. Zmodernizowaliśmy 
szereg obiektów użyteczności publicznej, jeżeli zrealizujemy zadania z „Polskiego Ładu" 
będziemy mieć 100% budynków stermomodernizowanych, co przełoży się na kolejne 
działania gminy zmierzające do tego, że znowu zaoszczędzimy środki, jakie musielibyśmy 
wydać na koszty związane z energią elektryczną, ogrzewaniem tych budynków i z innymi 
kosztami, związanymi z eksploatacją budynków użyteczności publicznej przy wzroście cen za 
energię elektryczną i ciepło. Inwestycje te były idealnie wcelowane w obecne czasy, chociaż 
kiedy podejmowaliśmy się tych inwestycji jeszcze nie wiedzieliśmy jak trudne czasy nas 
czekają. „Strzałem w dziesiątkę" była inwestycja, która polegała na wymianie oświetlenia 
ulicznego na LED-owe. Widzimy, że sąsiednie gminy idą w nasze ślady i również będą 
wymieniać lampy na LED-owe. Wszyscy widzą, że jest to inwestycja przynosząca konkretne 
zyski i zmniejszająca wydatki bieżące budżetu czy znów polegająca na tym, że podjęliśmy 
szereg działań, które należało podjąć, aby budżet się spiął. Nie żałuję, żadnej złotówki 
wydanej na te inwestycje, bo były one potrzebne mieszkańcom i potrzebne do tego, aby na 
właściwym poziomie realizować zadania gminy, bieżące, komunalne i inwestycyjne. 
Radny Waldemar Chochowski - odniosę się do wypowiedzi Pani Burmistrz. Szeroko się 
pani chwali, że prowadzimy programy społeczne. Tak naprawdę to prowadzimy redystrybucję 
środków budżetu państwa. Nasza opieka społeczna zajmuje się tym, że przekazuje pieniądze, 
które do niej przychodzą na programy społeczne, które państwo finansuje. To, co my robimy, 
jako gmina od siebie to jest kilkadziesiąt tysięcy złotych rocznie z tego, co pamiętam ze 
sprawozdania. Co do demografii nie powiedzieliśmy jednej bardzo ważnej rzeczy, dla 
jednych jest to 14477 osób, a dla mnie demografia to jest to, co składają mieszkańcy 
deklaracje śmieciowe. Czyli te osoby, które rzeczywiście zamieszkują, a z tego, co pamiętam 
tych deklaracji jest 12300, czyli jest to ubytek ok. 2 tys. ludzi. Jest to bardzo dużo 
w przypadku 14 tys. jak ubędzie 2 tys. to jest to bardzo dużo. Czyli demografia faktyczna, 
czyli osób, które tutaj zamieszkują, a nie tylko są zameldowane to jest tak naprawdę 
najważniejsze, bo te osoby tutaj powinny się dokładać do śmieci czy do innych inwestycji. 
Pani Burmistrz powiedziała o spłacaniu zadłużenia. Opowiem krótką historię, teraz w 
mediach minister sprawiedliwości ma się zająć sprawą takiego jednego pana, któremu 
odebrano dom. Wziął kredyt na dom zresztą nie tak dużo i na początku się okazało, że on 
spłacał tylko odsetki, nie spłacał rat kredytu. Następnie tak wyznaczyli mu raty, że spłacał 
część odsetek i wkońcu skończyło się tym, że został zabrany mu jego dom. Pan domu nie ma i 
teraz minister chce się tym zająć. I nam też to grozi, nam teraz grozi to, że nie będziemy w 
stanie spłacać odsetek od zaciągniętych kredytów na potrzebne rzeczy nie mówię. Tylko 
sytuacja państwa w tym momencie przy galopującej inflacji wzrost rat kredytów spowoduje, 
że nas nie będzie na to stać, żeby spłacić odsetki rat kredytu trzeba będzie prosić o rozłożenie 
wszelkiego zadłużenia na kolejne okresy, bo nie będziemy w stanie tego pokrywać. Zadania 
inwestycyjne to są środki rządowe, bardzo się cieszę, że one są ja o tym mówiłem ale to są 
środki rządowe na zadania inwestycyjne. My żadnej inwestycji dużej nie prowadzimy z 
budżetu miasta, ewentualnie dajemy dofinansowanie, ale za swoje pieniądze nie prowadzimy 
żadnej inwestycji. Pani Burmistrz mówiła o klubie radnych „Razem dla Dęblina", który 
zarządzał miastem, przepraszam Radą Miasta zarządzał, nie było czegoś takiego. Tak jak 
teraz Rada Miasta tak jak państwo głosowała i wszyscy demokratycznie oddawali głos. Nawet 
niektórzy z klubu „Razem dla Dęblina" głosowali przeciw i nikt od nikogo odpowiedzialności 
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nie wymagał. Tak jak mówiłem w poprzednich latach mieliśmy krótszą kadencję może 
łatwiejszą, ale zaciągnęliśmy długi na 10 min. zł w ciągu kadencji, a teraz kadencja w trzecim 
roku jest tych milionów ponad 20. Wystraszyłem się jak pani Burmistrz powiedziała, że będą 
potrzebne kredyty także na to żeby omiatać ulice. Myślałem, że to jakieś przejęzyczenie pani 
Burmistrz, chyba nie będziemy brali pieniędzy, żeby utrzymywać na bieżąco nasze miasto, bo 
w tym momencie nie będzie w stanie funkcjonować. O oświacie nie mówiłem, tylko w 
przypadku tego, co pani mówiła na tablicach poprosiłem, aby wskazała wskaźnikami. Pani 
Burmistrz podjęła szereg działań w roku ubiegłym, wprowadziła je w życie, a kropka na tym 
wykresie przesunęła się z prawej strony na lewą, czyli sytuacja się pogorszyła. Nie wiem jak 
to rozumieć, nie wiem czy to jest efekt działań pani Burmistrz, czy jakby tych działań nie 
było to by było jeszcze dalej i gorzej, chociaż tam nie było gdzie dalej się przesunąć z tą 
kropka. Także, co do oświaty powiem tak, że zawsze jestem zwolennikiem tego, żeby oświata 
funkcjonowała wzorowo, dlatego, że jest to edukacja moich dzieci, a to jest moja przyszłość, 
ale też całego państwa polskiego. Dlatego zawsze będę stał na stanowisku, żeby prowadzić 
tylko takie działania, które nie wpłyną negatywnie na kształcenie dzieci. A to, co było 
wprowadzone, czyli zwiększenie dzieci w klasach już mogę powiedzieć, że wpłynęło 
negatywnie, gdyż zmuszony byłem wykupić swojemu dziecku korepetycje. Ponieważ dziecko 
na zajęciach w szkole nie było w stanie normalnie nadążyć za programem i dostawać oceny, 
które by go satysfakcjonowały. Jest to efekt tego, że zwiększyła się ilość dzieci w klasach i 
nie można dotrzeć do każdego dziecka, żeby każdemu dokładnie wytłumaczyć i żeby mogło 
wszystko zrozumieć. Widzę, że nie jest dużo osób chętnych do debaty, a zawsze mówię, że po 
to weszły te raporty żeby nawet nie radni a mieszkańcy przychodzili i mówili pani Burmistrz i 
Radzie Miasta jak oni to miasto widzą i w których aspektach trzeba je poprawić. Jeżeli nie 
chcą przychodzić i nam tego mówić to świadczy to o tym, że nie chcą włączać się w życie 
społeczne, albo się boją czegokolwiek, jest to małe miasteczko każdy gdzieś tam 
podczepiony, gdzieś pracuje może to jest wynikiem tego, że mieszkańcy nie wypowiadają się 
w tych kwestiach, bo się boję, że ktoś z rodziny zostanie pociągnięty do odpowiedzialności. 
Życzę Dęblinowi wszystkiego najlepszego, nie zamierzam wyjeżdżać z tego miasta, tylko na 
razie czarno to widzę i chciałbym, żeby było więcej tych pozytywnych kolorów, chociaż ja, 
jako osoba bardzo pozytywna staram się przynajmniej w swoim życiu i otoczeniu zmieniać 
wszystko na plus i czego tak samo życzę państwu. 
Burmistrz Miasta Beata Siedlecka - jak będzie potrzeba to będziemy robić takie działania 
jak zmiana warunków spłaty kredytu, rozkładać na raty, wszystko to, co jest potrzebne, aby 
płynnie przejść tą sytuację zadłużenia, będziemy podejmować wszelkie działania, jakie będą 
konieczne. Na razie raty są spłacane płynnie i nic złego się nie dzieje. Jak będzie dziać się 
coś złego to Rada Miasta będzie o tym wiedziała w pierwszej kolejności. Dlaczego 
kropeczka, o której pan mówił poszła w lewo (mimo szeregu działań, jeśli chodzi o edukację) 
to, dlatego, że inne gminy na tle, których jesteśmy porównywani, podejmowały bardziej 
radykalne działania polegające na likwidacji szkół, placówek. Myśmy tego nie robili, ale te 
gminy maja wskaźniki nieco lepsze, bo rady podejmowały decyzje bardziej radyklane, bo 
wiedziały, że po tej stronie trzeba szybko zminimalizować wydatki budżetu. Stąd bierze się ta 
nasza pozycja na tle innych gmin. Łączenie klas jak widać nie wpłynęło negatywnie na 
poziom edukacji naszej młodzieży, ponieważ jak wdać po egzaminach i ich wynikach 
plasujemy się wyżej niż średnia w powiecie, i na poziomie całego kraju świadczy to o tym, że 
poziom świadczenia usług edukacyjnych u nas się nie pogorszył. Nie wiem, co to była za 
sugestia czy ja tutaj jestem jak Stalin? Mieszkańcy się mnie boją? Nie przypominam sobie, 
żebym któregokolwiek z mieszkańców nie przyjęła, jeżeli on przyszedł w swojej lub miejskiej 
sprawie. Wysłuchuje wszystkich mieszkańców, ze wszystkimi rozmawiam, w terenie, na 
wszystkich czekam niczego się mieszkańcy nie obawiają, nie należę do osób, a bywali u nas 
dawni zarządcy, których się obawiano. Dzisiaj mieszkaniec może zawsze tu przyjść ma 
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otwarte drzwi, o wszystkim mówi, dyskutujemy o tym, co możemy a czego nie możemy, 
okazuje się, że mieszkaniec niekiedy jest bardziej wyrozumiały niż niektórzy radni 
z opozycji, bo rozumie pewne rzeczy np. to, że zwiększyły się koszty utrzymania 
w niektórych dziedzinach życia, że również budżet musi to odczuć, że czasami wpłynie to, na 
jakość świadczonych przez nas usług. Natomiast tego zrozumienia ze strony pana radnego nie 
ma. Nie powiedziałam nigdy, a jeśli powiedziałam to przepraszam, że z kredytów 
utrzymujemy bieżące wydatki. Nigdy tak nie było, mimo tego, że kredyty zostały zaciągnięte 
powyżej 20 min. zł. na inwestycje, były zaciągane tylko i wyłącznie na wkład własny do 
inwestycji. Nigdy przez 7 lat nawet jak musiałam robić inwestycje z „dmuchanych" budżetów 
to środki własne zamiast iść w przyszłości na spłatę zadłużenia, zamiast oszczędzać te środki, 
bo wiedzieliśmy, że będą duże projekty realizowane, to musiałam wydawać je na zadania 
inwestycyjne dla poszczególnych radnych z klubu „Razem dla Dęblina", którzy nie dawali mi 
żadnych szans, bo projektowali w budżetach milionowe dochody, których realnie nie było, 
a za nie były planowane milionowe wydatki, które realnie były ponoszone. Żebyście państwo 
mieli tego świadomość. 

Ad. pkt 7 Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
Ad. 7a w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta wotum zaufania. 

Przewodniczący Rady Miasta Maciej Krygrowski - odczytał projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały 

głosowanie udzielenia Burmistrzowi Miasta wotum zaufania 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 23 czerwca 2022 r. czas 12:29:47 -12:30:54 

typ głosowanie jawne imienne większość bezwzględna 

Podsumowanie  

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 -

PRZECIW 1 7 . 1 4 %  oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 %  nieoddanych głosóu 1 6.67 % 

Wyniki  imienne  

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar PRZECIW 
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2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa ZA 

13 Świetliński Leopold ZA 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja ZA 

15 Woj tyś Jarosław nie głosował 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXIII/357/2022 udzielenia Burmistrzowi Miasta wotum 
zaufania. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 7b w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 
ze sprawozdaniem Burmistrza Miasta Dęblin z wykonania budżetu w 2021 roku. 

Skarbnik Miasta Agnieszka Majewska Grobel - szczegółowo przedstawiła sprawozdania 
finansowe wraz ze sprawozdaniem Burmistrza Miasta Dęblin z wykonania budżetu w 2021 roku 
(stanowi załącznik do protokołu). 

Naczelnik Wydziału RMI Henryk Rozenbajgier - przedstawił sprawozdanie finansowe 
obejmujące część dotyczącą zadań inwestycyjnych wykonanych w 2021 roku (stanowi załącznik 
do protokołu). 

Naczelnik wydziału GKP Marcin Daniel - przedstawił informację na temat stanu mienia 
komunalnego na dzień 31 grudnia 2021 roku (stanowi załącznik do protokołu). 

Skarbnik Miasta Agnieszka Majewska-Grobel poinformowała, że sprawozdanie zostało 
przedłożone Regionalnej Izbie Obrachunkowej celem zaopiniowania, 25 kwietnia 2022 roku 
Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej podjął uchwałę w sprawie sprawozdania 
finansowego z wykonania budżetu miasta Dęblin za 2021 rok wraz 
z informacją o stanie mienia komunalnego (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 
w uzasadnieniu zaznaczono, że sprawozdanie zawiera rzetelne i szczegółowe informacje 
o dokonanych dochodach i wydatkach, zmianach dokonanych w 2021 roku w planie na 
wydatki finasowanie z udziałem środków z budżetu Unii Europejskiej oraz stopniu 
zaawansowania prognozy wieloletniej. Sprawozdanie wykonano prawidłowo pod względem 
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formalno-rachunkowym w ocenianiu sprawozdania z wykonania budżetu skład orzekający 
RIO nie stwierdził przypadku naruszenia obowiązujących przepisów prawa. 
Przewodniczący Rady Miasta Maciej Krygrowski poinformował, że Komisje Rady Miasta 
opiniowały sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem Burmistrza Miasta Dęblin 
z wykonania budżetu w 2021 roku. Opinia ta brana była pod uwagę przez Komisję 
Gospodarki Przestrzennej i Budżetu oraz Komisję Rewizyjną. Poprosił przewodniczących 
Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii: 
- Komisja Gospodarki Komunalnej, Samorządu i Porządku Publicznego - opinia pozytywna, 
- Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej - opinia pozytywna, 
- Komisji Zdrowia i Problematyki Socjalnej - opinia pozytywna, 
- Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - opinia pozytywna, 
- Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budżetu - opinia pozytywna, 

Przewodniczący RM poprosił przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie opinii 
Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu w 2021 roku wraz z uzasadnieniem. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Robert Pasek - opinia pozytywna. Przewodniczący 
odczytał uzasadnienie do uchwały Komisji rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie 
Burmistrzowi Miasta absolutorium za 2021 rok (stanowi załącznik do protokołu). 

Dyskusja: 
Radny Waldemar Chochowski - najpierw proszę o wyjaśnienia, dzisiaj widzieliśmy raport 
0 stanie miasta, tam pojawiła się średnia, która jest w Dęblinie w oświacie na jednego ucznia 
było to 26 107 zł, a teraz oglądając sprawozdanie budżetowe pojawiały się kwoty w 
poszczególnych szkołach podstawowych od 11-17 tys. zł, średnia 13,5 tys. zł, liceum 
18 300 zł, w SOSW nie było podane ile jest na jednego ucznia i prosiłbym o podanie tej 
kwoty, nawet w przedszkolach jest od 13 tys. zł, nawet w przedszkolu nr 3 jest 26 tys. zł. skąd 
wzięła się ta kwota, nawet w SOSW jest tylko 90 uczniów i nie wierze, ze ona tak wpłynęła 
na tą średnią. Dlaczego tam jest duża kwota 26 tys. zł, bo to jest duża różnica między 
tym, a sprawozdaniem. Proszę o wyjaśnienie czy został dokończona inwestycja 
termomodernizacyjna w SP nr 4, miała być zakończona do 7 czerwca 2022 r, kiedy będzie 
odbiór? 
Skarbnik Miasta Agnieszka Majewska-Grobel - jeżeli chodzi o średnia wydatków na 
ucznia to prelegentka w raporcie ujęła wszystkie placówki, co zaburza obraz. Oczywiście 
dostaliście tą informacje, natomiast w żadnych wyliczeniach u nas w sprawozdaniu nie 
wyliczamy, ponieważ ona nie jest miarodajna. Biorąc pod uwagę SOSW we wszystkich 
placówkach zaburza wynik, ponieważ przeliczając w tej chwili średnia na ucznia w SOSW 
to blisko 60 tys. zł na ogólnych danych. Dlatego nie można ujmować ośrodka do średniej, 
dlatego, że jest to specyficzna placówka. Tam opiekę sprawują opiekunowie nad małymi 
grupami dzieci, więc te koszty są zupełnie inne. Średnia wyliczona na poziomie 26 tys. zł jest 
zaburzona przez uwzględnienie SOSW. Natomiast pozostałe wyliczenia w sprawozdaniu 
1 prezentacji są to indywidualnie dla wszystkich placówek i średnio na placówki bez SOSW. 
Dyrektor SOSW Beata Kursa - chciałam wyprostować, że nie mamy tylko 60 uczniów, 
ponieważ 61 mamy tylko w szkole podstawowej. Mamy również szkołę przysposabiającą do 
pracy, mamy wczesne wspomaganie rozwoju i mamy Miejskie Przedszkole nr 5 „Iskierka". 
Więc 60 to tylko szkoła podstawowa. 
Naczelnik RMI Henryk Rozenbajgier - planowany termin zgodnie z umową w SP nr 4 był 
to 7 czerwiec 2022 roku, natomiast na prośbę i wniosek wykonawcy został podpisany 
stosowny aneks przedłużający termin do końca lipca tego roku. 
Radny Waldemar Chochowski - dalej nie rozumiem czy kilka tysięcy uczniów w Dęblinie 
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nawet jak się doliczy SOSW to tak odrazu się średnia podnosi na 26 tys. zł. Prosiłbym, żeby 
wyliczyć odrazu konkretnie, nie wiem czy ta pani korzystała ze złych danych, czy źle 
obliczała, bo też mogła to źle obliczyć, bo w SOSW nie ma aż tylu dzieci, żeby wpłynęło na 
całą średnią w Dęblinie. Odnośnie podsumowania sprawozdania to wynik, jaki wziął się 
w sprawozdaniu łatwo wyliczyć, część inwestycji nie była wykonana, dostaliśmy też dotacje 
na koniec roku dofinasowania z różnych wskaźników odnośnie podatku, których też nie 
mogliśmy zrealizować. Dlatego można powiedzieć, ze tak się ładnie zakończył rok. 
Chciałbym przypomnieć, że radnym zostałem z os. Staszica, mieszkańcy z tego osiedla, 
którzy na mnie głosowali mieli tez swoje oczekiwania tego, co chcieliby odnośnie inwestycji 
na swoim osiedlu, co chcieliby żeby zmieniło się na lepsze na osiedlu. Od szeregu lat składam 
wnioski i nie są one realizowane. Tak samo było i w roku 2021, składałem wnioski 
w terminie do budżetu, nie zostały one ujęte w budżecie, dlatego głosowałem przeciwko 
przyjęciu tego budżetu, teraz jak widzę na koniec roku też ich jeszcze nikt nie zrealizował do 
końca roku, nie uzupełnił budżetu o te inwestycje. W związku, z czym moje osiedle pozostaje 
cały czas niedoinwestowane i nie są przeprowadzane inwestycje te, o które proszą 
mieszkańcy. W związku, z czym nie mam upoważnienia, nie czuję się osoba, która mogłaby 
podnieść rękę za tym, żeby przyjąć to sprawozdanie, bo potem mieszkańcy osiedla by mnie 
„zlinczowali" za to, że głosowałem za przyjęciem tego budżetu, kiedy oni proszą 
0 inwestycje od szeregu lat i nie są one realizowane. 
Przewodniczący os. Wiślana-Żwica Kamil Krypski - chciałbym zabrać głos w imieniu 
wszystkich zarządów osiedli miasta Dęblin i serdecznie podziękować Pani Burmistrz, 
za wspieranie i zaangażowanie w naszych osiedlowych inicjatywach. Przewodniczący 
Zarządów Osiedli, jako ciało doradcze Rady Miasta Dęblin wyrażamy całkowite poparcie 
w przyznaniu Burmistrzowi Miasta Dęblin absolutorium podczas głosowania, życząc 
burmistrzowi dalszych sukcesów na sprawowanym stanowisku. 
Radny Waldemar Chochowski - zapytał czy dostał upoważnienie od os. Staszica, aby 
wygłosić oświadczenie. Powiedział pan, że w imieniu wszystkich, jestem członkiem tego 
zarządu i nie przypominam sobie, abyśmy udzielali panu jakiegoś upoważnienia, żeby 
w naszym imieniu też się pan odezwał. 
Przewodniczący os. Wiślana-Żwica Kamil Krypski - przepraszam, zapomniałem dodać, 
że w imieniu wszystkich obecnych, którzy byli tu wcześniej, ponieważ ustaliliśmy to przed 
rozpoczęciem sesji. Z racji tego, ze przewodniczący zarządu os. Staszica rzadko pojawia się 
na sesjach to nie było możliwości tego ustalenia. 
Dyrektor SPZOZ Urszula Pielacka-Chodola - podziękowała za umożliwienie, żeby 
ośrodek terapii i psychoterapii dla dzieci i młodzieży mógł zaistnieć. Dzięki roszadom, które 
przedstawiał pan Chochowski za niekorzystne. Myślę, że niekoniecznie, ponieważ dzieci 
1 młodzież mogą teraz korzystać z takiego ośrodka. Zapraszałam wszystkich radnych, żałuję, 
że radny Chochowski nie mógł wtedy go obejrzeć, ale zaproszenie jest cały czas aktualne. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem (stanowi załącznik do 
protokołu). 

głosowanie 

jednostka 

wynik 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem Burmistrza 

Miasta Dęblin z wykonania budżetu w 2021 roku 

Rada Miasta Dęblin 

Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 
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data 23 czerwca 2022 r. czas 14:27:12 -14:28:20 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie  

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86% pula głosów 15 -

PRZECIW 1 7.14% oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0% nieoddanych głosóv 1 6.67 % 

Wyniki  imienne  

ip nazwisko imię głos 

i Chochowski Waldemar PRZECIW 

2 Cyd ej ko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa ZA 

13 Świetliński Leopold ZA 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja ZA 

15 Wojtyś Jarosław nieobecny 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXIII/358/2022 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem Burmistrza Miasta Dęblin z wykonania 
budżetu w 2021 roku (Uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

Ad pkt 7c. rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Miasta Dęblin z tytułu wykonania budżetu w 2021 roku 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Pasek odczytał treść uchwały Komisji 
Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Dęblin 
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z tytułu wykonania budżetu za 2021 r. oraz uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Lublinie w sprawie opinii wniosku Komisji Rewizyjnej (stanowią 
załącznik do protokołu). 

Przewodniczący Rady Miasta Maciej Krygrowski odczytał projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem (stanowi załącznik do protokołu). 

głosowanie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Dęblin z tytułu wykonania budżetu w 2021 roku 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 23 czerwca 2022 r. czas 14:36:55- 14:38:09 

typ głosowanie jawne imienne większość bezwzględna 

Podsumowanie  

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 -

PRZECIW 1 7.14% oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0% nieoddanych głosóv 1 6.67 % 

Wyniki  imienne  

ip nazwisko imię głos 

i Chochowski Waldemar PRZECIW 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 
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12 Przerwa Ewa ZA 

13 Świetliński Leopold ZA 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja ZA 

15 Wojtyś Jarosław nieobecny 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXIII/359/2022 w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi Miasta Dęblin z tytułu wykonania budżetu w 2021 roku (Uchwała stanowi załącznik 
do protokołu). 
Burmistrz Miasta Beata Siedlecka podziękowania za udzielenie absolutorium, za wsparcie 
rady oraz za ciężką pracę całego Urzędu Miasta - Skarbnikowi, Sekretarzowi, Naczelnikom 
Wydziałów, Dyrekcji MOPS, Dyrektorom jednostek organizacyjnych, Radnym Rady Miasta, 
Zarządom Osiedli. 

Przewodniczący RM Maciej Krygrowski ogłosił 30 minut przerwy. 

Ad. pkt 7d w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Miasta Dęblin na 
2022 rok wraz z autopoprawka. 

Skarbnik Miasta Agnieszka Majewska-Grobel - odczytał projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem (stanowi załącznik do protokołu). 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Dyskusja: 
Rady Waldemar Chochowski - proszę o wyjaśnienie, ponieważ pytałem na komisjach 
odnośnie środków na wykup nieruchomości. Miała być udzielona mi informacja na sesji. 
Burmistrz Miasta Beata Siedlecka - dostałam od wydziału zestawienie działek 
przeznaczonych pod drogi publiczne w miejscowym planie zagospodarowania do wypłaty 
odszkodowań. Radnemu chodziło głównie o ul. Spokojną, w tej chwili będziemy przesuwać 
środki na odszkodowania na wypłatę najstarszych odszkodowań, będą to odszkodowania 
z 2003 roku, konkretnie dotyczyły dwóch działek na os. Wiśalana-Żwica, była to spora kwota, 
jest to stary podział dotyczył obecnie budowanej drogi 801 jeszcze wtedy, kiedy miasto 
wydzielało działki. Pierwszy podziału nastąpił w 2003 roku, bo jeżeli dzieli się na wniosek 
właściciela to miasto przyjmuje grunty pod drogi zgodnie z miejscowym planem 
zagospodarowania przestrzennego z mocy prawa. Osoba ta czeka od 2003 roku na 
odszkodowania i zostanie mu ono wypłacone. Następnie będą to dwa podziały z 2009 roku, 
jest to spora działka przy ul. Okrzei, wydzielona pod drogę i jeszcze jedna działka, która jest 
w planie Wiślana II i jest to podział z 2009 roku. Natomiast na ul. Spokojnej jest taka 
sytuacja, że jest wydzielonych 5 działek, z czego wypłacone są 2 odszkodowania i pozostały 
jeszcze do wypłaty dla dwóch osób. Ten podział jest z 2007 roku jest o dwa lata starszy, ale 
miasto nie będzie planowało tam w najbliższym czasie inwestycji, dopiero po wykupieniu 
i przejściu na rzecz miasta wszystkich działek po podziale, dlatego w następnej kolejności 
dopiero po wypłaceniu tych odszkodowań zostanie zlikwidowane to roszczenie z 2007 roku. 
Następne podziały są już z 2019 roku, więc na pewno w najbliższym czasie dwóch właścicieli 
działek przy ul. Spokojnej, którzy wydzielili swoje nieruchomości na własny wniosek takie 
odszkodowania dostanie w następnej kolejności. 
Rady Waldemar Chochowski - nie wiem czy dobrze zrozumiałem, w tym roku poszły już 
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pieniądze na ul. Spokojną na wykup, na ostatniej sesji lub jeszcze poprzedniej już 
głosowaliśmy, były to odszkodowania, z którego roku, ponieważ mieszkańcy się pytają. 
Te z 2007 roku działki zostały już wykupione czy czekają teraz w kolejności na wykup 
i następne są z 2019 roku? 
Burmistrz Miasta Beata Siedlecka - są to nieruchomości, które nie czekają na wykup, 
a nieruchomości, które na wniosek właścicieli zostały wydzielone i przeszły z mocy prawa, 
nie musi być aktu notarialnego, przeszły na rzecz miasta i za nie należy się odszkodowanie. 
Jest to dwóch właścicieli i te podziały nastąpiły w 2007 roku, są to dwie działki z tego okresu, 
które zostały do wyregulowania za czas 2003-2009. Następne będą już 
z 2019 roku to jest ul. Spokojna. Teraz będą płacone odszkodowania za 2003 rok, 2009 rok to 
będzie jedna działka na ul. Okrzei, dlatego, że nie wiem czy państwo pamiętają wystąpiliśmy 
do Polskiego Ładu, czyli do programu rządowego inwestycji strategicznych o to, aby 
przydzielono nam środki na modernizację drogi Okrzei, Księżycowej, Akacjowej i Brzozowej 
i jednocześnie wybudowanie przyłączy sanitarnych, na razie ten wniosek nie został 
pozytywnie przyjęty, ale już przygotowywaliśmy działki do tej inwestycji. Natomiast 
w najbliższym czasie, jeśli będzie nabór planujemy jeszcze raz złożyć taki wniosek. Stąd 
regulujemy tamte kwestie, żeby jak najszybciej móc przystąpić ewentualnie po dostaniu 
środków na realizację tej inwestycji. Natomiast ul. Spokojna (dysponuje mapą i można sobie 
przejrzeć) jest bardzo długą ulicą i jest jeszcze bardzo wiele działek niepodzielonych gdzie 
właściciele czy następcy prawni (wiele nieruchomości ma niewyregulowany stan prawny) nie 
podzielili na swój wniosek, więc te działki nie przeszły na rzecz miasta, a miasto na dzień 
dzisiejszy nie ma środków finansowych na podziały tych działek. Więc te odszkodowani, 
o których dzisiaj mówimy to są to odszkodowani należne mieszkańcom, którzy na swój 
wniosek podzielili działki i w wyniku tego podziału działki stały się własnością miasta, 
bowiem z miejscowym panie zagospodarowania przestrzennego działki przeznaczone są pod 
drogę publiczną. Jeszcze dwóch właścicieli tych odszkodowań nie dostało, więc w następnej 
kolejności dostaną i będziemy mieli już podziały z 2003, 2007 i 2009 roku wyregulowane. 
Rady Waldemar Chochowski - nie wiem czy my się dobrze rozumiemy, bo cały czas się 
pytam o ul. Spokojną. Nie o pieniądze na tej sesji tylko na poprzedniej. Z którego roku były 
wydzielone te działki, które zostały zapłacone, o to mi chodziło i takie było moje pytanie na 
komisji. 
Burmistrz Miasta Beata Siedlecka - w poprzedniej uchwale budżetowej żadnych zwiększeń 
po stronie odszkodowań nie było, więc na poprzedniej sesji nic na 
ul. Spokojnej nie zabezpieczyliśmy. Natomiast te podziały w skutek, których będzie 
wypłacane odszkodowanie na ul. Spokojnej dla dwóch właścicieli, którzy wydzielili działkę 
pod drogę gminną będzie realizowane w następnej kolejności, ten podział wykonali w 2007 
roku. Gdybyśmy już wyregulowali kwestie tych dwóch odszkodowań to mielibyśmy 
odszkodowania, które należały się właścicielom, którzy podzielili swoje działki od 2003 do 
2009 roku wyregulowane. Z 2009 roku mamy jeszcze dwie, które będą poddane 
wywłaszczeniu i będzie płacone odszkodowanie na podstawie decyzji administracyjnej 
wydanej przez starostę i nie dotyczą one ul. Spokojnej. 

głosowanie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Miasta Dęblin na 2022 rok 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 
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data 23 czerwca 2022 r. czas 15:44:49 -15:46:23 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie  

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0% oddanych głosów 12 80% 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0% nieoddanych głosóv 3 20% 

Wyniki  imienne  

ip nazwisko imię głos 

i Chochowski Waldemar ZA 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej nie głosował 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa ZA 

13 Świetliński Leopold ZA 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław nieobecny 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXIII/360/2022 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale 
budżetowej Miasta Dęblin na 2022 rok (stanowi załącznik do protokołu). 

Ad. pkt 7 e zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

Skarbnik Miasta Agnieszka Majewska-Grobel - odczytała projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem (stanowi załącznik do protokołu). 
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Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowanie projektu uchwały. 
głosowanie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 23 czerwca 2022 r. 

typ głosowanie jawne imienne 

Podsumowanie  

czas 

większość 

15:48:06- 15:48:46 

zwykła 

status 

ZA 

PRZECIW 

WSTRZYMAŁO SIĘ 

Wyniki  imienne  

lp nazwisko 

1 Chochowski 

2 Cydejko 

3 Czarnecka 

4 Grobel 

5 Grzęda 

6 Jakubik 

7 Krygrowski 

8 Kurowski 

9 Marzysz 

10 Papis 

11 Pasek 

12 Przerwa 

13 Świetliński 

14 Wojewoda - Sieklicka 

ilość 

12 

0 

0 

procent 

100 % 

0 %  

0 %  

imię 

Waldemar 

Maria 

Urszula 

Mieczysław 

Ewa 

Maciej 

Maciej 

Andrzej 

Artur 

Edyta 

Robert 

Ewa 

Leopold 

Patrycja 

status 

pula głosów 

oddanych głosów 

nieoddanych głosóv 

ilość 

15 

12 

3 

głos 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

nie głosował 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

nieobecna 

procent 

80% 

20% 
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15 Wojtyś Jarosław nieobecny 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXIII/361/2022 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 
finansowej (stanowi załącznik do protokołu). 

Ad. pkt 7 f zmiany tytułu i treści Uchwały Nr LIII/316/2021 Rady Miasta Dęblin z dnia 
29 listopada 2021 r. 

Naczelnik Wydziału RMI Henryk Rozenbajgier - odczytał projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem (stanowi załącznik do protokołu). 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

głosowanie zmiany tytułu i treści Uchwały Nr LIII/316/2021 Rady Miasta Dęblin z dnia 29 listopada 2021 r. 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 23 czerwca 2022 r. czas 15:51:55 -15:52:49 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie  

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100% pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0% oddanych głosów 12 80% 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0% nieoddanych głosóu 3 20% 

Wyniki  imienne  

ip  nazwisko imię głos 

i Chochowski Waldemar ZA 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej nie głosował 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 
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9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa ZA 

13 Świetliński Leopold ZA 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Woj tyś Jarosław nieobecny 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXIII/362/2022 w sprawie zmiany tytułu i treści Uchwały 
Nr LIII/316/2021 Rady Miasta Dęblin z dnia 29 listopada 2021 r. (stanowi załącznik 
do protokołu). 

Ad. pkt. 7 g wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki położonej w Dęblinie 
przy ulicy Słonecznej i Wiślanej. 

Naczelnik Wydziału GKP Marcina Daniel - przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
(stanowi załącznik do protokołu). 
Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budżetu oraz Komisja Gospodarki Komunalnej, 
Samorządu i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja: 

Radny Waldemar Chochowski - na komisjach pytałem się o sposób wykorzystanie tej 
działki, czy jest na cele rolne i prosiłem, aby ktoś z urzędników tam się udał i zobaczył jak ta 
działka wygląda, aby móc wyegzekwować od osoby, która to dzierżawi właściwe utrzymanie 
zgodnie z intencją tej działki. Proszę powiedzieć, czy były podjęte jakieś kroki przed 
podpisaniem tej umowy. 
Naczelnik Wydziału GKP Marcina Daniel - teraz umowa jest jeszcze niepodpisana, jeżeli 
będzie zgoda Rady Miasta to będziemy rozmawiać osobą, która wystąpiła do nas o zawarcie 
takiej umowy, co do zagospodarowania tego terenu, przygotowania i oczyszczenia. 
Burmistrz Miasta Beata Siedlecka - nasze umowy są tak skonstruowane, że jeżeli ktoś 
wykorzystuje działkę niegodnie z jej przeznaczeniem to tą umowę można w każdej chili 
rozwiązać. Myślę, że przed zawarciem tej umowy osoba, która chce tą działkę wydzierżawić 
musi być o tym powiadomiona i użytkować ją zgodnie z treścią umowy. 
Radny Waldemar Chochowski - rozumiem, że obowiązuje jeszcze stara umowa dzierżawy 
i również zawierała paragrafy, które mówiły jak ma wykorzystywać teren. Chodziło mi o to, 
żeby udać się na miejsce i stwierdzić jak ta działka wygląda. Czyli czy przez te ostatnie 3 lata 
osoba się wywiązywała z umowy czy nie, bo żeby zawrzeć z nią kolejna umowę, bo może się 
okazać, że my akceptujemy ten stan taki a nie inny, że ta osoba na tej działce nie robi nic 
związanego z rolnictwem i ta działka będzie dalej zarastała i wpływała na działki sąsiednie. 
Jej stan wpływa na to, że inni nie mogą korzystać ze swoich działek bo ona jest zarośnięta . 
Burmistrz Miasta Beata Siedlecka - myślę, że damy jeszcze jedna szansę. 
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głosowanie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki położonej w Dęblinie przy ulicy 
Słonecznej i Wiślanej 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 23 czerwca 2022 r. 

typ głosowanie jawne imienne 

Podsumowanie  

status ilość procent 

ZA 11 84.62 % 

PRZECIW 1 7.69 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 7.69 % 

Wyniki  imienne  

lp nazwisko imię 

1 Chochowski Waldem 

2 Cydejko Maria 

3 Czarnecka Urszula 

4 Grobel Mieczysl 

5 Grzęda Ewa 

6 Jakubik Maciej 

7 Krygrowski Maciej 

8 Kurowski Andrzej 

9 Marzysz Artur 

10 Papis Edyta 

11 Pasek Robert 

12 Przerwa Ewa 

13 Świetliński Leopold 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja 

15 Wojtyś Jarosław 

czas 15:56:57-15:57:33 

większość zwykła 

status ilość procent 

pula głosów 15 

oddanych głosów 13 86.67 % 

nieoddanych głosóv 2 13.33 % 

głos 

PRZECIW 

ZA 

WSTRZYMAŁA SIĘ 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

nieobecna 

nieobecny 
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Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXIII/363/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy dzierżawy działki położonej w Dęblinie przy ulicy Słonecznej i Wiślanej (stanowi 
załącznik 
do protokołu). 

Ad. pkt. 7 h wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy działki 2384/3 
położonej w Dęblinie przy ulicy 15 Pułku Piechoty Wilków. 

Naczelnik Wydziału GKP Marcina Daniel - przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
(stanowi załącznik do protokołu). 
Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budżetu oraz Komisja Gospodarki Komunalnej, 
Samorządu i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały. 

głosowanie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy działki 2384/3 położonej w Dęblinie pr; 

ulicy 15 Pułku Piechoty Wilków 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 23 czerwca 2022 r. czas 15:59:42 -16:00:43 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie  

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 100% pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0% oddanych głosów 12 80% 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0% nieoddanych głosóv 3 20% 

Wyniki  imienne  

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar ZA 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej nie głosował 
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7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa ZA 

13 Świetliński Leopold ZA 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław nieobecny 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXIII/364/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
kolejnej umowy dzierżawy działki 2384/3 położonej w Dęblinie przy ulicy 15 Pułku Piechoty 
Wilków (stanowi załącznik do protokołu). 

Ad. pkt 7 i określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście Dęblin na rok szkolny 
2022/2023. 

Naczelnik Wydziału OS Agnieszka Chalaściak - Pietruszewska - przedstawiła projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem (stanowi załącznik do protokołu). 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu oraz Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały. 

głosowanie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście Dęblin na rok szkolny 2022/2023 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 23 czerwca 2022 r. czas 16:03:51- 16:05:09 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie  

status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 83.33 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0% oddanych głosów 12 80% 
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WSTRZYMAŁO SIĘ 2 16.67 % nieoddanych głosóu 3 20 % 

Wyniki  imienne  

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar WSTRZYMAŁ S 

2 Cyd ej ko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula WSTRZYMAŁA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej nie głosował 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa ZA 

13 Świetliński Leopold ZA 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław nieobecny 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXIII/365/2022 w sprawie określenia średniej ceny jednostki 
paliwa w Mieście Dęblin na rok szkolny 2022/2023 (stanowi załącznik do protokołu). 

Ad pkt. 7i zmiany uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. -
Karta Nauczyciela zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Miasto 
Dęblin z autopoprawka. 

Naczelnik Wydziału OS Agnieszka Chalaściak - Pietruszewska - przedstawiła projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem (stanowi załącznik do protokołu). 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały. 
głosowanie zmiany uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zająć 

nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. - Karta Nauczycie 
zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Miasto Dęblin 

jednostka Rada Miasta Dęblin 
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wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 23 czerwca 2022 r. czas 16:08:49 - 16:09:28 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie  

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0% oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0% nieoddanych głosóv 2 13.33 % 

Wyniki  imienne  

ip nazwisko imię głos 

i Chochowski Waldemar ZA 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa ZA 

13 Świetliński Leopold ZA 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław nieobecny 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXIII/366/2022 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych 
w art. 42 ust. 3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. - Karta Nauczyciela zatrudnionych w szkołach 
i placówkach prowadzonych przez Miasto Dęblin (stanowi załącznik do protokołu). 
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Ad. pkt 8 Zatwierdzenie protokołu z LXII sesji Rady Miasta. 

Ponieważ nie wpłynęły uwagi do protokołu z LXII sesji Rady Miasta przystąpiono do jego 
zatwierdzenia. 

głosowanie Zatwierdzenie protokołu z LXII sesji Rady Miasta, 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 23 czerwca 2022 r. 

typ głosowanie jawne imienne 

Podsumowanie  

czas 

większość 

16:09:55-16:10:16 

zwykła 

status 

ZA 

PRZECIW 

WSTRZYMAŁO SIĘ 

Wyniki  imienne  

lp nazwisko 

1 Chochowski 

2 Cydejko 

3 Czarnecka 

4 Grobel 

5 Grzęda 

6 Jakubik 

7 Krygrowski 

8 Kurowski 

9 Marzysz 

10 Papis 

11 Pasek 

12 Przerwa 

13 Świetliński 

14 Wojewoda - Sieklicka 

ilość 

12 

0 

1 

procent 

92.31 % 

0 %  

7.69 % 

imię 

Waldemar 

Maria 

Urszula 

Mieczysław 

Ewa 

Maciej 

Maciej 

Andrzej 

Artur 

Edyta 

Robert 

Ewa 

Leopold 

Patrycja 

status 

pula głosów 

oddanych głosów 

nieoddanych głosóv 

ilość 

15 

13 

2 

głos 

WSTRZYMAŁ SIĘ 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

nieobecna 

procent 

86.67 % 

13.33 % 
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15 Wojtyś Jarosław nieobecny 

Rada Miasta przyjęła protokół z LXII sesji Rady Miasta. 

Ad. pkt. 9 Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady - Maciej Krygrowski zamknął 
LXIII sesję Rady Miasta. 

Zamknięcie sesji - godz. 16.05. 
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Na tym zakończono protokół. 

Mac ie j  K ryg row s k i  




